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PRIPRAVE NA ZAČETEK GRADNJE VODOVODA 

Doslej brez zatikanja 
*8 pravočasen pričetek del izgradnje vodovoda Borovniški 

tečejo investicijske priprave v skladu s sprejetim progra
mu aktivnosti. Začetek del je predviden oktobra letos, zato mo-

j d * ° biti pravočasno zaključene investicijske priprave. Zadnje 
"očiio o izvajanju investicijskih priprav je bilo podano do 31.5. 

|2. Poleg dotakratnih aktivnosti so bila v mesecih juniju, juliju 
Prvi polovici avgusta 1982 opravljena še sledeča dela: 

farn 

izdelan je investicijski pro

izveden je razpis za izbiro 
"aJalca ter izbran izvajalec del, 
r pridobljena je pozitivna 

j ^ i a investicije s strani "te-
t Mne banke, 

^ pridobljeno je pozitivno 
w ^nje Republiške komisije za 

*no investicij, 
sklenjene so pogodbe z 

liki zemljišč, razen za zem-
8 za vodni zbiralnik, 16 

— sklenjen je sporazum o so
financiranju z Območno vodno 
skupnostjo Ljubljanica-Sava, 

— sklenjena je pogodba o 
soinvestiranju (z delom) z JLA , 

— pridobljena je manjkajoča 
tehnična dokumentacija. 

Potem pa je bil julija sprejet 
zakon o začasni prepovedi daja
nja garancij na bodoči priliv 
sredstev. Finančna konstrukcija 
investicije pa je v dobršni meri 
temeljila na garancijah, in sicer 

za priliv samoprispevka v času 
gradnje in za polovico sredstev 
Območne vodne skupnosti. Zato 
je bilo potrebno planirane garan
cije nadomestiti s kvalitetnimi 
sredstvi in krediti Izdelan je bil 
aneks k investicijskemu progra
mu, s katerim je bila v celoti z a -
menjena finančna konstrukcija. 

V skladu z novimi pogoji je bilo 
potrebno zagotoviti dodatne 
kredite (24.000.000, dinarjev) in 
se dogovoriti z Območno vodno 
skupnostjo, da drugo polovico 
svojega deleža (12.500.000 di
narjev) nakaže že letos namesto 
drugo leto. Dodatni krediti so bili 
odobreni že julija: Stanovanjska 
komunalna banka je odobrila 
10.000.000 dinarjev in Vojni ser
vis 14.000.000 dinarjev. Izvršni 

odbor Območne vodne skupno
sti je tudi že sprejel odločitev o 
nakazilu druge polovice dotacije 
s tem, da morajo strokovne 
službe pripraviti ustrezno reši
tev, ker v planu za letošnje leto ni 
prostih sredstev. Po zagotovilu 
strokovne službe bo ustrezna 
rešitev realizirana v prvih dneh 
septembra. 

Torej je investicijske priprave 
tik pred zaključkom presenetil 
investicijski zakon, ki je ogrozil 
možnost pričetka izvajanja del v 
letošnjem letu. Toda z velikimi 
napori in z velikim razumeva
njem ter naklonjenostjo do reši
tve oskrbe z vodo v občini Vrh
nika so bile nejdene ustrezne re
šitve, ki bodo omogočile realiza
cijo danega zagotovila, da jeseni 
1982 pričnemo z deli. 

V zadnjih dveh mesecih so se 
tudi znatno zmanjšale možnosti 
za dobavo plastičnih cevi, ki so iz 
uvožene surovine. Da bi se 
izognili problemu pomanjkanja 
cevi in hitrim podražitvam tega 
materiala, je izvajalec dobil kre
dit za obratna sredstva Tako so 

Na seji občinske skupščine 26. 
avgusta je bil imenovan odbor 
za nadzor nad zbiranjem in 
uporabo s samoprispevkom 
zbranih sredstev v sestavi: 

ANTON VIDMAR, KS Drago-
mer — Lukovica 

SREČKO RENKO, KS Verd 
ALOJZ SIVKA, KS Borovnica 
FRANC SELIŠKAR, KS Sinja 

gorica 
STANE OVSENK, KS Vrhnika 
JANEZ LESKOVEC, KS Dre

nov grič — Lesno brdo 
FRANC GOSTISA, KS Bevke 
MARJAN JERAJ, KS Blatna 

Brezovica 
PAVLE BRADEŠKO, KS Li-

gojna 
IVAN TURK, KS Log 
ANDREJA MOLE, KS Stara 

Vrhnika 
FRANC JAZBAR, KS Zaplana 
PAVEL TRČEK, KS Podlipa 
FRANCI PETKOVŠEK, OK 

ZKS Vrhnika 
VLADIMIR MEJAČ. OO ZZB 

NOV Vrhnika 
MARKO MULEJ, OK ZSMS 

Vrhnika 
JANEZ MALAVAŠIČ, OS ZSS 

Vrhnika 
JOŽE JERAJ, OK SZDL 
STANE KUKEC, IUV-DSSS 

Vrhnika 
MATIJA TURŠIČ, LIKO-DSSS 

Vrhnika 
IVANA REMŽGAR. Kmetijska 

zadruga Vrhnika 
MARIJA ZALOKAR, TOZD 

Fenolit Borovnica 
MAGDA MESEC, TOZD Kovi

narska 

redsedstvo občinske kon
i c e SZDL je na svoji redni 

Učenci so spet posedli v šolske klopi. Konec je brezskrbnosti. Ne samo za učence, tudi za 
starše. Še posebno za tiste, ki so svoje malčke letos prvič poslali v šolo, saj je to tudi zanje 
•tekaj novega. Zraven pa še skrb, da se otroku na poti v šolo kaj ne zgodi. 

Sicer so se organizirali pripadniki narodne zaščite, ki na najprometnejših in najnevarnej
ših mestih na česti bdijo nad šolarji in skrbe za njihovo varnost. Vseeno pa ne bi bilo odveč, 

bi starši vsaj nekajkrat pospremili prvošolčka do šole in nazaj, menijo na postaji milice, 
^etos ravno prometni varnosti posvečajo še večjo skrb. Čez leto bodo tako kot prejšnja leta v 
Preventivnem smislu izvajali akcijo kolesar — pešec. Ravno tako je tudi letošnja akcija 
NNNP še posebej posvečena prometni varnosti, ki mora ostati naša stalna naloga. Šoferji, 
Motoristi, kolesarji, pešci, bodite v teh prvih šolskih dneh še pozornejši! 

SEPTEMBRA V KS IN OZD 
Cevi za nov vodovod že prihajajo. Na fotografiji: iztovarjanje cevi 
v Bistri. 

Temeljiti pogovori 
Seji 25. avgusta sklenilo, 
s« v septembru opravijo 

H '°vori najodgovornejših 
i j ]cionarjev družbenopoli-

organizacij skupščine 
iJl'r<e, samoupravnih intere-
rjj skupnosti in drugih or-
I Lj'*acij in organov v občini z 
"'^isti in odgovornimi de-
rtr0' krajevnih skupnosti in 
( ™riizacij združenega dela. 

bodo samoupravni in 
' j 9' organi ter strokovne službe 
^ ,°bčinski ravni pripravile 
tJ® informacije o stanju in 
) l^emih v posameznih krajev-
t hrupnostih, izhajajoč iz dele-

vprašanj na sejah 
ji$?fcin, iz planov razvoja in 
' $lr> oblik sodelovanja s kra-
f "̂ni skupnostmi. 

J tej informaciji mora biti ra-
1 M vsebina vprašanja, kdaj 
ijv 9a je postavil, kdo je od-
i ^ e n za rešitev in kakšni 
\ N so bili opravljeni za reši-
,n. Gre namreč za nekatere 
jSfembne 

\ ,, 

'I|»L e , a n e n i ' v e Ljubljanskih 
(J^rn na Barju, zaklonišča, 
lijevanje cest, pogoji pri-
iljte na PTT omrežje, zazi-

^ | ' hačrti, tankovska cesta, 
zvan je lesenih mostov 

n o n e stvari, ki žulijo 
,Llar>e. Kot, na primer, vrhni-

druga pokopališča, 

na obvoznicah in poljskih 
poteh na Barju, preskrba z 
energijo za individualno rabo, 
premog, drva, kurilno olje, 
okolica OŠ Log — Dragomer 
in Borovnica z igrišči, delova
nje društev in še kaj,« poudarja 
sekretar OK S Z D L Mladen S u -
mina. 

»Posebna pozornost pa bo 
posvečena tistim vprašanjem, ki 
so bila izpostavljena ob razpra
vah z a samoprispevek za sana
cijo oskrbe z vodo. Spregovoriti 
bo treba o delu organov K S v se
danjem mandatu, skupščine K S , 
sveta, sveta potrošnikov, porav
nalnega sveta, komisij, delegacij 
za D P S in SIS. Na Vrhniki in v 
Borovnici o samoupravi stano
valcev, o vlogi družbenopolitič
nih organizacij in društev. Se po
sebno pa o kadrovskih pripravah 
na volitve organov K S . Potem so 
tu še aktualne naloge na druž
benoekonomskem področju: 
ocena uresničevanja srednje
ročnega plana ob upoštevanju 
izhodišč za uresničitev ekonom
ske stabilizacije, vloga samopri
spevkov v K S , pospeševanje 
kmetijske proizvodnje. Tudi o 
zagotavljanju osnovne pre
skrbe prebivalstva bo treba 
odkrito spregovoriti.« 

Na pogovorih bodo poleg 
predstavnikov družbenopolitič
nih organizacij, skupščine ob

čine in izvršnega sveta sodelo
vali tudi najodgovornejši funk
cionarji samoupravnih interesnih 
skupnosti družbenih dejavnosti 
in materialne proizvodnje. 

že nabavili cevi na zalogo. Izva : 

jalcu je bil priskrbljen ustrezen 
prostor, na katerega že skladišči 
cevi, ki jih tovarna postopno do
bavlja. ' 

V.teku so sledeča dela: 
— pridobivanje soglasij za 

gradbeno dovoljenje, 
— urejanje finančne doku

mentacije za prijavo investicije, 
— priprava pogodbe z izva

ža uvedbo izva
jalcem, 

— priprave 
jalca v delo. 

Dosedanji potek vseh aktiv
nosti kaže, da bo mogoče prido
biti gradbeno dovoljenje do 15. 
septembra 1982 ali najkasneje 
do konca septembra. S tem bo 
omogočen pričetek del najka
sneje v mesecu oktobru 1982. 

Z N V 

NOVA VODSTVA 
KRAJEVNIH 
SKUPNOSTI 
DO KONCA 
OKTOBRA 

Jeseni se izteče štiriletni 
mandat samoupravnih orga
nov v krajevnih skupnostih. To 
pomeni, da se bodo morali v 
vsaki krajevni skupnosti kar 
takoj z vso odgovornostjo lotiti 
priprav na volitve. Pravzaprav 
bi morale biti te priprave že v 
polnem teku. Vendar v vseh 
krajevnih skupnostih niso še 
tako daleč. Ravno zato je pred
sedstvo občinske konference 
socialistične zveze posvetilo 
pripravam na jesenske volitve 
organov krajevnih skupnosti 
še posebno pozornost. Sprejet 
je bil rokovnik nalog v pripra
vah na volitve. Po tem rokov
niku morajo biti volitve zaklju
čene do konca oktobra (doslej 
so izvolili novo vodstvo kra
jevne skupnosti in ostale sa
moupravne organe le v Borov
nici). 

V večini krajevnih skupnosti je 
steklo evidentiranje možnih kan
didatov za vodilne funkcije in 
člane organov že v pripravah na 
splošne volitve letošnjo pomlad. 
V tem trenutku oziroma do srede 
septembra pa je nujno oceniti 
fazo evidentiranja in po potrebi 
še evidentirati možne kandidate 
tako, da bodo na razširjenih 
sejah predsedstev krajevnih kon
ferenc pravočasno oblikovani 
ožji predlogi in da bo dovolj časa' 
za nadaljnjo poglobljeno raz
pravo v družbenopolitičnih orga
nizacijah, društvih, odborih po 
naseljih in ulicah in ne nazadnje 
tudi v organizacijah združenega 
dela. Le tako bo dosežena široka 
in demokratična razprava, v ka
teri morajo sodelovati praktično 
vsi krajani. Istočasno mora 
skupščina krajevne skupnosti 
dati v razpravo celovito poročilo o 
delu v njihovem mandatnem ob
dobju. Tedaj bomo izvolili svoje 
delegate v novo skupščino kra
jevne skupnosti, izvolili ulične in 
vaške odbore. 

Do sredine oktobra bodo nato 
seje krajevnih konferenc SZDL, 
kjer bodo sprejete kandidatne 
liste, da bo do konca oktobra 
možen sklic skupščine krajevne 
skupnosti, kjer bodo volitve: 
predsednika in podpredsednika 
skupščine, predsednika in članov 
sveta, predsednika in članov po
ravnalnega sveta in drugih orga
nov, ki jih določa statut krajevne 
skupnosti. 

Časa ni ravno veliko, zato se 
moramo vsi krajani še posebno 
odgovorno in tvorno vključiti v 
priprave na volitve. Končno, ne 
sme nam biti vseeno, kakšna bo 
naša krajevna skupnost, kako se 
bo razvijala naprej, saj vendar v 
tem okolju živimo. 

Letos so naši kmetje prvič želi s kombajnom. V Kmetijski zadrugi so kar zadovoljni z odkupom pšenice. Odkupili so jo 50 ton 
in za 10 ton presegli obvezo. Več o kmetijstvu preberite na 4. in 5. strani. 



2 NAŠ ČASOPIS AVGUST 

POSLOVANJE GOSPODARSTVA V LETOŠNJEM PRVEM POLLETJU 

Podatki kažejo na 
dobro gospodarjenje 

Poslovanje gospodarstva v letošnjem prvem polletju, z iz
jemo nekaterih tozdov, lahko ocenimo za ugodno. 

Podatki o doseženih rezultatih gospodarjenja temeljnih 
organizacij združenega dela kažejo, da gospodarska gibanja 
v tem času sicer delno odstopajo od predvidevanj. Predvsem 
to velja za počasnejšo rast proizvodnje, saj je ta le 97,5-od-
stotna v primerjavi z istim lanskim obdobjem. Razlogi so 
predvsem v slabi preskrbljenosti gospodarstva s surovina
mi, z reprodukcijskim materialom in energetskimi viri. 

Doseženi finančni rezultati v 
naši občini pa so kljub naštetim 
težavam v celoti gledano, 
ugodni. Vendar je pri tem po
trebno poudariti, da so prvo 
polletje najbolj uspešno zaklju
čile IUV — TOZD Usnjarna, 
DO LIKO pa tudi T O Z D Kovi
narska, T O Z D Slovenija avto, 
da pa je vedno več tistih te
meljnih organizacij združe
nega dela, ki sicer še ne delajo 
z izgubo, vendar ne ustvarjajo 
dovolj dohodka z a akumulaci
jo, razširitev materialne osnove 
dela in rezerve. 

Celotni prihodek je porastel 
za 18,2 odstotka glede na isto 
lansko obdobje. Največjo rast 
celotnega prihodka so zabele
žile: IUV — TOZD Usnjarna, 
DO LIKO, Obrtnik Borovnica, 
Kmetijska zadruga, Obrtni cen
ter, T O Z D Slovenija avto, G G 
— T O Z D Gozdarstvo in Te
meljna organizacija kooperan
tov, manjši celotni prihodek kot 
v letu prej pa so ustvarile T O Z D 
Fenolit Borovnica (indeks 81,9 
odstotka), T O Z D Igrad — 
gradbeništvo le 63,2 odstotka 
in Komunalno podjetje Vrhnika 
(indeks 94,3 odstotka). 

DOHODEK 
20 ODSTOTKOV VIŠJI 
KOT V ISTEM ČASU 

LANI 
Porabljena sredstva so višja 

za 17,1 odstotka, vendar je v 
porabljenih sredstvih tudi 
amortizacija, ki je obračunana 
v višini 88 odstotkov več kot v 
istem lanskem obdobju. 

Če od porabljenih sredstev 
odštejemo amortizacijo, so 
le-ta porasla za 14,7 odstotka, 
kar pomeni večjo racionalnost 
pri porabi materiala, s čimer je 

dosežena večja rentabilnost, 
saj je dohodek za 20,6 od
stotka višji od doseženega v 
lanskem polletju. To pa nam 
kaže tudi kazalec ustvarje
nega dohodka na delavca, ki 
je 21,6 odstotka višji glede 
na leto 1981. 

Z izgubo sta prvo polletje 
zaključili dve temeljni organi
zaciji in sicer T O Z D Opekarna 
in T O Z D Igrad. Izguba pri obeh 
TOZD znaša 19.970 din. Oba 
TOZD morata po določilih z a 
kona o sanaciji in prenehanju 
O Z D uskladiti osebne dohodke 
z zakonom o zajamčenem 
osebnem dohodku in izplače
vanju osebnih dohodkov v 
OZD, ki poslujejo z izgubo. 

IZVOZ J E PORASEL 
Kljub zaostrenim pogojem 

gospodarjenja, pa so doseženi 
ugodni izvozni rezultati. 

Naše gospodarstvo je v le
tošnjem prvem polletju izvozilo 
na tuja tržišča z a 597.338 tisoč 
dinarjev svojih izdelkov, uvozilo 
pa z a 350.564 tisoč dinarjev, 
tako je dosežena 170,4-odstot-
na pokritost uvoza z izvozom, 
kar je sicer še vedno pod reso-
lucijskimi usmeritvami, ki pred
videvajo 187-odstotno pokri
tost, vendar pa že bistveno 
boljše od rezultatov prvega tri
mesečja letošnjega leta. 

Med glavnimi izvozniki sta IUV 
— TOZD Usnjarna in DO LIKO, ki 
sta ustvarila kar 97,7 odstotka 
vsega izvoza. Razveseljivo pa je, 
da se izvoz le povečuje tudi pri 
drugih tozd, predvsem v ISKRI 
—TOZD Antene in v TOZD Feno
lit Borovnica. 

IUV je v prvem polletju izvozila 
na konvertibilno področje, glede na 
letošnji plan, skoraj 100-odstotno. 
Značilno za izvoz v tem obdobju so 

Industrijska proizvodnja 
vi. polletju 1982 

Ind. pro Stanje Ind pro Stanje 
izvodnja zalog izvodnja zalog 

f t a p OZD 
I -VI S? VI, 82 O mes. 82 VI. 82 

f t a p OZD I -VI. 81 VI 81 O mes. 81 XII 81 

1. AVTOMONTAŽA — TOZD 
KOVINARSKA 80,7 179,4 97,9 — 

2. ISKRA — TOZD ANTENE 99,8 68,5 95,3 58,2 
3. OBRTNIK BOROVNICA 110,7 — 106,7 — 
4. DONIT — TOZD FENOLIT 84,0 43,4 86,8 35,4 . 
5. TOZD KAMNOLOM VERD 86,1 — 86,2 — 
6. IUV —TOZD OPEKARNA 101,4 — 87,9 53,1 
7. LIKO — TOZD PRIMARNA 

PREDELAVA 109,9 123,4 100,4 111,5 
8. LIKO — TOZD TOVARNA 

STOLOV 90,9 134,4 90,2 122,5 
9. LIKO — TOZD TOVARNA VR 
9. LIKO — TOZD TOVARNA 

VRAT 96,6 303,2 92,2 106,5 
LIKO — SKUPAJ 95,6 151,0 92,3 111,8 

10. IUV —TOZD USNJARNA 106,5 178,7 108,1 197,1 
11. ŽITO —TOZD PEKARNA 101,5 — 101,8 — 
12. KMETIJSKA ZADRUGA 88,1 41,1 94,4 95,4 

SKUPAJ 97,5 152,5 100,6 127,4 

težave na nekaterih zelo zahtevnih 
tržiščih glede pritiskov na znižanje 
cene in doseganja kvalitete izdel
kov, vendar pa TOZD uspešno 
prodaja na nova tržišča, ki si jih pri
dobiva predvsem s točnimi roki 
dobav in kvaliteto. 

Problemi z oskrbo so se povečali 
zaradi novih predpisov o razpola
ganju organizacij združenega dela 
z devizami, ki jih ustvarijo od izvo
za, saj jim za uvoz potrebnih suro
vin in reprodukcijskega ostane bi
stveno manj kot prej. Do konca le
tošnjega leta sicer še ne predvide
vajo težav glede uvoženih surovin, 
ker že opravljeni in planirani uvoz 
do konca leta zagotavljata dokaj 
normalno oskrbljenost proizvodnje 
in s terr. možnost realizacije plani
ranega izvoza. Velike težave pa 
bodo že takoj prihodnje leto, v koli
kor se sedanji predpisi o razpola
ganju z devizami ne bodo spreme
nili, glede na to, da TOZD Usnjarna 
predeluje skoraj izključno uvozno 
surovino. 

Delovna organizacija LIKO je 
planirani izvoz za prvo polletje rea
lizirala 89,9-odstotno. Neugodna 
gibanja na svetovnem trgu' pohiš
tva, ki so se pričela za konec prejš
njega leta, so se nadaljevala tudi 

letos. LIKO na tuja tržišča prodira 
tudi z novimi izdelki, s katerimi je 
uspešno nadomestil manjšo pro
dajo kolonialnega pohištva (predv
sem stolov). 

Zaposlovanje na področju go
spodarstva je za 1 odstotek večje 
glede na isto obdobje lani. 

Na področju negospodarstva ni 
večjih odstopanj. Pri zaposlovanju 
je še vedno vpliv povečanega za
poslovanja v izobraževanju, glede 
na to, da je v jeseni 1981 pričela z 
delom nova šola Log — Dragomer. 
Pri izplačilih osebnih dohodkov pa 
je ugotovljeno, da so v večini teh 
OZD usklajeni z dogovorom, vse 
tiste organizacije pa, ki so prekora
čile možna razporejena sredstva 
za osebne dohodke, jih morajo po
računati in uskladiti z dogovorom. 

Glede izplačil osebnih dohod
kov TOZD v prvem polletju pa bo 
izdelan poseben pregled. Vsi 
TOZD, ki so izplačali več, kot bi 
po dogovoru o razporejanju do
hodka v prvem polletju lahko, 
bodo morali prekoračitev pora
čunati in gibanje osebnih do
hodkov uskladiti z dogovorom, 
najkasneje do konca letošnjega 
leta. 

XI. KONGRES ZSMS 

Dograjevanje 
mladinske organizacij 

Letošnje leto je leto zahtevnih preizkušenj delavcev, delo' 
ljudi in občanov. Kongresi DPO naj bi bili temelj za našo orie 
cijo v prihodnjem obdobju, seveda ob realni in kritični oceni 
seženih rezultatov v preteklem obdobju. 

organizaciji. To je le eden 
vzrokov prikazanih v nekaj 
sredinah in če dodamo še r» 
tere starejše, ki nimajo pra^ 
posluha do mladih, ki jih taW 
rektno kot indirektno odvajal 
organiziranega delovanja, 
zainteresiranost še slabša. 

Z S M S mora postati fronta 
lotne mlade generacije, kis 
opredelila za socializem, 
družbo, v kateri ne bo pros 
za kakršnokoli izkoriščanje 
veka po človeku. V mladinsk 
ganizaciji se morajo kresa* 
zlične ideje in razmišljanje. 

Ko govorimo o XI. kontj 
Z S M S kot o kongresu kontim 
te, mislimo s tem na naći 
dograjevanje mladinske ori 
zacije kot najširše fronte mM 
kjer se bodo prepletali razi 
pa tudi nasprotujoči se intt 
Mlada generacija sama po 
ni monolitna, temveč obsK 
različni interesi, odvisno, 
mladi živijo in delajo. 

Milena 

Bolj ko se približujemo kon
gresom bolj se nam v ospredje 
postavljajo vprašanja, čemu 
kongresi, kaj bodo novega pri
nesli, ali so sploh potrebni v se
danjih težkih gospodarskih ra
zmerah. . .? 

Kongres Z S M S je najvišji 
organ, ki je vsake štiri leta, da 
obračuna in oceni uresničevanje 
zastavljenih programskih ciljev 
Z S M v medkongresnem obdobju 
in opredeli delo mlade genera
cije do naslednjega kongresa. 

Med kongresoma smo mladi iz 
Vrhnike dosegli veliko delovnih 
uspehov, vendar pa je še vedno 
premajhno število aktivnih mla
dih organiziranih v Z S M S . Vrsta 
osnovnih organizacij Z S M S je 
poizkušala mlade pridobiti preko 
raznih akcij, vendar velikih 
(izrednih) uspehov ni. Še vedno 
se dogaja, da je le vodstvo mla
dinske organizacije tisto, ki nosi 
celo breme aktivnosti, večina 
mladih pa le pasivno sodeluje v 

Podaljšan ukrep 
družbenega varstva 

v Komunalnem 
podjetju 

Ukrep družbenega varstva v Komunalnem podje 
-Vrhnika so delegati na zadnji seji občinske skupščine i 
avgusta podaljšali še za dva meseca. Sklenili so, da naj| 
tem času začasni kolektivni poslovodni organ opravi' 
neopravljene naloge in pripravi novo poročilo, ki naj z 
jema zatečeno in sedanje stanje, naloge, ki so jih opravi 
in bistvene naloge, ki jih ima Komunalno podjetje v p< 
hodnje na področju komunalne dejavnosti. 

Tako izvršni svet kot tudi družbeni pravobranilec samo" 
pravljanja in skupščina SKIS so na osnovi poročila začasne!? 
kolektivnega poslovodnega organa ugotavljali, da še niso d , 
pravljeni vsi razlogi, ki so bili vzrok z a uvedbo zaičasneS 
ukrepa družbenega varstva. Predvsem gre za poračun vs^ 
medsebojnih obveznosti med Samoupravno komunalno inW 
resno skupnostjo in Komunalnim podjetjem. 

TABORNIKI PRIPRAVLJAJO 

Zimovanje na Komni 
V času zimskih počitnic bo taborniški odred Ivan Can

kar organiziral 7-dnevno zimovanje v koči pod Bogatinom 
na Komni. Namen tega zimovanja je spoznavanje in prila
goditev naših članov na življenje v naravi v zimskem času. 
Našim najmlajšim članom želimo omogočiti zaslužene 
prijetne počitnice, katere boda potekale po naprej stro
kovno pripravljenem programu, ki ne obsega le smučanja 
in sankanja, temveč je tu še: orientiranje v naravi s po
močjo do sedaj osvojenega znanja (npr. pohod po potnih 
znakih, signaliziranje — sporočanje z zastavicami, delo s 
kompasom in postavljanje bivakov). 

Naš program bo potekal nekako takole: 
po zajtrku se bomo razdelili po skupinah in pod strokovnim 

vodstvom odšli na šolo smučanja, sankanja, ogledali si bomo 
okoliške vrhove, odšli po potnih znakih, izdelovali bomo bivake 
itd. Približno ob 12. uri bomo imeli kosilo, po njem pa enourni 
počitek. Po počitku si bo vsak tabornik izbral razvedrilo, ki mu 
bo ustrezalo. Pred večerjo bodo še predavanja o prvi pomoči, 
smučanju, o nevarnosti v gorah, o načinu reševanja v primeru 
nesreč ipd. P o večerji pa bo zabavni večer, v katerem bomo 
sodelovali vsi. Vse to naj bi trajalo do 21. ure, nato pa bomo 
odšli na nočni počitek. Na sobotni dan bomo imeli tudi zabavni 
večer, na katerega bomo povabili starše, kateri bodo po pro
gramu prenočili na Komni. Naslednji dan pa si bomo lahko 
ogledali tekmovanje v smučanju in sankanju naših in njihovih 
tabornikov. 

Naj vam na koncu povemo, da smo za to zimovanje izbrali 
najprimernejši kraj, ki bo po finančni plati dostopen skoraj 
vsem, saj bo stal z a posameznika le 200 starih tisočakov. Z a 
čeli smo že tudi z nabiralno akcijo papirja, ki bo pripomogla k 
še cenejšim zimskim počitnicam. 

Na to zimovanje so vabljeni vsi taborniki. Vse informacije 
bodo njihovi starši lahko dobili na sestanku, o katerem bodo 
pravočasno obveščeni. 

Taborski pozdrav v 

NA ZVEZNI MLADINSKI DELOVNI AKCIJI NA PLITVICAH 

TO. L C . 

Naši brigadirji osvojili trak akcije 
Tudi letos se je dvainštirideset mladink in mladincev iz naše občine 

odločilo, da del poletja preživijo na mladinskem prostovoljnem delu. To
krat se je naša MDB Ivan Cankar udeležila MDA Plitvice 82. Z njimi smo 
bili en delovni dan. 

Bil je vroč julijski dan, tako da nam 
je v restavraciji ob Plitvičkih jerzerih 
prijalo mrzlo pivo kot že dolgo ne. In 
ko smo potem povprašali natakarico 
za brigadirsko naselje, nam je hitela 
razlagati, kjer moramo kreniti z 
glavne ceste, da ga bomo našli. Pa 
od kje smo ter da je njen brat služil 
vojsko v Ljubljani in že je odhitel 
streč drugim, ravno tako, žejnim go
stom. 

Naselje je ležalo sredi kraške pla
note, šest montažnih hiš, razvršče
nih v krogu. Nismo še dobro prišli, ko 
je že pritekel od vhoda v naselje 
skuštran, zagorel fant in se na vsa 
usta smejal. Komaj smo v tem kuš-
travcu prepoznali mladega Borovni-
čana. Takoj nam je pojasnil, da je 
prav tega dne naša brigada dežurna, 
zato je precej brigadirjev ostalo v 

naselju. On da je pri vhodu, nekaj 
deklet pomaga v kuhinji, ostali pa 
pospravljajo po naselju. Po naselju 
se je hitro razvedelo, da je prišel 
obisk od doma. Brigadirji so za tre
nutek zapustil svoje delo ter nas hi
teli pozdravljat in spraševat o znan
cih iz domačega kraja, nato pa so se 
vračali na svoja mesta. 

Seveda nismo pozabili tudi na bri
gadirje in brigadirke, ki so bili tega 
dne na delovišču. Ti so svojo zemljo 
pogozdovali s sadikami smreke in 
bora. Spet so se ponovili prizori sni
denja v naselju, le da je skoraj vsak 
vprašal, če imamo kakšno hladno pi
jačo. Povsod okrog nas je sonce 
neusmiljeno žgalo, nikjer nobene 
sence, voda, ki so jo prinesli s seboj 
na delovišče, pa je bila že ob desetih 
tako topla kot sonce. Povedali so 
nam, daje tega dne še prav posebno 

Kljub nenavajenim na gozdarska opravila je našim brigadirjem 
pogozdovanje šlo dobro od rok. 

vroče, zato jim tudi delo ne gre ravno 
najbolje od rok. Pa smo jim priskočili 
na pomoč in se spoprijeli s soncem in 
trdo kraško zemljo Korduna. Med 
delom je stekel pogovor o pekočem 
soncu, pretrdi zemlji in žuljavih 
rokah, pa o kačah, ki so pičile tudi 
nekaj naših brigadirjev. Sicer pa se 
teh niti ne bojijo več, kajti postali so 
že pravi eksperti za prvo pomoč. 
Zdravniku preostane samo še to, da 
ti da injekcijo in teden dni bolniške, 
pa je stvar urejena. Ob delu in pogo
voru je tista urica, ki je še manjkala 
do odhoda v naselje, hitro minila. Ob 
enih so brigadirji pospravili orodje in 
se odpravili na kosilo. 

Popoldne naselje zaživi. Brigadirji 
in brigadirke se ukvarjajo z najrazlič
nejšimi stvarmi. Eni so odšli na te
čaje za voznike motornih vozil, drugi 
na tečaje za nogometne sodnike, 
tretji so se zanimali za esperanto. 
Nekateri so pripravljali kulturni 
večer, drugi so skoraj vsako po
poldne napisali kasen stenski časo

pis. Izdelali so tudi nekaj štev« 
jega glasila Žulček. Seveda 
najbolj zanimivo kopanje v K' 

Ž brigadirji smo govorili tudi o ži' 
naselju. Pa so hitro povedali, daje 
da pa bi se dalo tudi ta kot na trasi 
izboljšati. Mimogrede smo izvede*] 
daleč najmlajša. Kmalu so prišle i" 
tudi norme in težave, ker brigad* 
popolna. Vsi so nam hiteli pripov* 
kako v drugih občinah pošiljajo vj 
najboljše delavce iz tovarn, ude" 
brigadi jim je kot neko priznanje J* 
trud na delovnem mestu. V naši m 
se dogaja, da mladih v nekaterihc 

organizacijah ne puste v brigado 
Mrak je že legel na pokrajino," 

so se zbrali pred svojo zgradbo in' 
kih himne slovesno spustili zasta^ 
je minil še en dan, dan, ki ga skup« 
limi dnevi mladi brigadirji ne bod5 

pozabili. 
Na koncu moram povedati še f* 

se brigadirji vrnili domov z najvišjijj 
dirskim priznanjem, s trakom akcil; 
je bil letos pokrovitelj MDB Ivan 
Združenje samostojnih obrtniko" 
občine. 

JANKO 

— 

Vzgojno varstveni zavod 
Vrhnika 
Tržaška c. 70 
61360 V R H N I K A 

Razpis za varuhinjo na domu 
Komisi ja za delovna razmerja V V O Vrhn ika razpisuje prosta dela in nal° 
— varuhinje za varstvo otrok na domu na področju KS Dragomer—Lak*'' 
Varuhin jo sprejmemo v delovno razmerje za določen čas. 
Pogoj i : 
— soba za varstvo otrok 
— splošni zdravstveni pogoji v družini 
— pravilen odnos do otrok 
— v varstvu je najmanj 5 otrok (otroke sprejme Komis i ja za sprejem otrok' v. 

V V O Vrhn ika) 
— starost varuhinje mora hiti od 21 do 61) let 
— moralno polit ična neoporečnost 
Pričetek del in nalog 1. 9. N2. 
Pismene pri jave pošljite na V V O Vrhn ika , Tržaška c. 70, Komis i j i za delo' 

razmerja, v 15 dneh od dneva razpisa, 



NAŠ ČASOPIS 

Predsednik občinske skupščine Andrej VI-
fovič je razvil prapor občinske organizacije 
ZRVS in ga izročil njenemu predsedniku 
Radu Ogrinu 

Franc Fortuna je zbranim na tovariškem 
srečanju spregovoril o Razorski dolini med 
NOB. 

OB DNEVU VSTAJE SLOVENSKEGA NARODA 

Na tradicionalnem srečanju 
v Razorski 

Tudi letos, 22. julija, na dan vstaje sloven
skega naroda, je bilo v Razorski dolini cel 
dan slovesno in izredno živahno. Na tovari
š e m srečanju so se zbrali borci, mladina, 
'ovci, rezervni vojaški starešine in ostali ob
dani. 

Nekateri so prišli že zgodaj zjutraj. To so bili 
ovci, ki so tekmovali v streljanju na glinaste go
lobe za Kraguljev memorial. Ob 10. uri je na 
krajši svečanosti zbranim spregovoril pred
sednik občinskega odbora ŽZB NOV Franc 
Fortuna. 

Med drugim je spregovoril o pomenu tega 
Srečanja. »Razorska dolina za praznovanje 
kga praznika ni bila slučajno izbrana. Čeprav je 
°ila ta dolina komaj štiri kilometre od zasedene 
Jočno utrjene sovražnikove postojanke na 
Vrhniki, je bila pomemben kraj za organiziranje 
v vodenje odpora proti okupatorju na širšem 
'fhniškem območju. V tej dolini je bil od jeseni 
|941 pa do pomladi 1943 sedež okrožnega 
Komiteja komunistične partije Vrhnika, okrož
nega odbora Osvobodilne fronte in drugih or-
9anizacij. 

Do poletja 1942 je v tej dolini delovala tudi 
Partizanska tiskarna, v kateri so razmnoževali 
slovenskega poročevalca, radijske vesti in 
"rugo propagandno gradivo. 

C e j e 

i« 

bila na Vrhniki okupatorjeva oblast, je 

bila na drugi strani v Razorski dolini naša parti
zanska ljudska oblast, ki je segala v vse vasi in 
tudi v z žico ograjeno Vrhniko. 

Skozi to dolino so tudi vodile pomembne par
tizanske kurirske poti iz Dolenjske preko No
tranjske v Dolomite in naprej na Gorenjsko, 
Štajersko in Primorsko ter obratno. 

Skozi to dolino je vodila tudi pot Druge grupe 
odredov na Štajersko in gorenjskim partiza
nom, ki so odhajali na Notranjsko oziroma Do
lenjsko,« je poudaril Franc Fortuna. 

Ob tej priložnosti so rezervni vojaški stare
šine dobili tudi nov prapor. Razvil ga je pred
sednik občinske skupščine Andrej Vidovič. 
Ravno tako je na tej svečanosti izročil državna 
odlikovanja in priznanja osmim občanom. 

Najboljšim strelcem pa so organizatorji izro
čili diplome in pokal. 

Srečanje se je nadaljevalo tja do večernih ur.. 
Z a prijetno razpoloženje je skrbel vojaški an
sambel. Tudi tokrat so se spet dobro izkazali 
vrhniški lovci in za udeležence srečanja pripra
vili lovske specialitete. 

V Razorski dolini na srečanju so organiza
torji našli dva otroška puloverja. Starši, pri
dite jih iskat na Občinsko konferenco ZRVS 
Vrhnika, Cankarjev trg 8. 

Sindikat opora 
delavski kontroli A 

Subliški svet Zveze sindikatov Slovenije meni, 
' ikavska kontrola v delovnih organizacijah naleti 

JJJJJoge težave. V zvezi s tem — in glede na po
l n o s t delovanja delavske kontrole v sedanjih 
^rah boja za stabilizacijo gospodarstva na sa-
?Wavnih temeljih — je republiški svet ZSS orga-
1i" " c 

1 pogovor s predsedniki delavskih kontrol neka
kiorganizacij združenega dela iz vseh slovenskih 

i i l ( Iz vsake občine sta se pogovora udeležila po 
d ) predsednika oziroma člana delavske kontrole iz 

tin e n ^ ' a n občinskega sveta Zveze sindikatov, 
i M V o r e n z a sodelovanje s predsedniki delavskih 

'rJoj^6' ' e P r edsednik slovenskih sindikatov, Marjan 
j V svojem govoru je med drugim poudaril, da bi 
» 3 irneti člani delavske kontrole vso podporo, pomoč 
V r°ro v sindikatih. Vsake tri mesece bi morali ugotav-
* lr

ezultate dela in preverjati, če so člani delavskih kon-
i ,j 6 s primerni za to funkcijo. V primeru, ko bi ugotovili, 
S S , V e c n i primeren za člana delavske kontrole, bi se 
^p' 1 odločiti za odpoklic. 
,IJ n ' 6 9 sindikata moramo nemoteno delo delavski kon-
i t|,0rnogočiti tudi drugi: od predsednikov delavskega 
• Iv do službe družbenega knjigovodstva. Resda člani 
i1 tJ^° kontrole ne morejo poznati vseh zakonov, ven-
' i|j rt

0raio biti sami toliko zavedni, da vedo, kaj je v inte-
IJfelavca, kaj je moralno, kaj pravilno. Prav zato pa je 

„i |Lbho dobro izbrati, ko volimo člane delavskih kontrol, 
jejlo C u je priporočil še dve brošuri o delu delavske kon-

' '*dani pri Delavski enotnosti. 
ž Ertl, član izvršnega sveta SR Slovenije in repu-

I ^Sekretar za notranje zadeve, je govoril o porastu 
i! V|h dejanj pri nas. Odkrita kazniva dejanja se iz leta 

X Povečujejo za 10 do 15 %. Tu gre za malomarnost, 
jjovornost, slabo gospodarjenje. Pojavljajo se ne
r a s t i v notranji trgovini, bankah, SIS, DPO, industri-
kJtetu, turizmu, pri izvozu, uvozu. Tu je ponarejanje 
JCnih računov, zloraba kreditnih pogojev, prevelike 
O občasno pomanjkanje raznega blaga. Samo v 
iy *'ern letu nam je zgorelo za 55 starih milijard sred
ica ne govorimo o drugi škodi, ki je pri tem nastala! 

^7,3% požarom je botrovala malomarnost. 
t j^aščajo nesreče pri delu. Samo v Železniškem go
rstvu Ljubljana so imeli v preteklem letu zaradi ma-
' nosti, pomanjkljive kontrole, neupoštevanja pred-

alkohola, itd. 6,5 starih milijard škode. Več je bilo 
'hih tudi poškodb strojev, naprav, in še in še. 
jf̂ ie na tem področju ni resno zaskrbljujoče in ni kri-
^fako rekoč na vsakem koraku, vendar si moramo 
C 6vati, da bomo opravili znane nepravilnosti in pre-
. vali neznane. Tu ima glavno nalogo družbene sa-

ita, tu je vloga delavske kontrole, vendar ne kot 
^ nega notranjega policaja, ampak kot samou-
,*9a organa, ki opozarja na nepravilnosti, prepre

čuje nastajanje škode, slabih odnosov in če še to ni zado
sti, ukrepa, s pomočjo službe družbenega knjigovodstva, 
družbenega pravobranilca samoupravljanja, organov za 
notranje zadeve. Brez kontrole tudi ni primerne zavesti. 

Ludvik Golob, družbeni pravobranilec samoupravljanja 
v SR Sloveniji, je prisotne podrobneje seznanil z vlogo 
družbenega pravobranilca samoupravljanja. Omenil je, 
da se delavci na njihov naslov obračajo največ v primeru, 
ko začutijo, da so prizadeti pri OD, pri dodelitvi stanovanj, 
nobene pobude pa ni, kadar gre za malomarnost pri delu, 
poškodovanje naprav... Vse premalo je iniciative za 
pomoč s strani sindikata, SZDL, delavskih svetov... 
Poudaril je tudi, da so med drugim naloge družbenih pra
vobranilcev samoupravljanja tudi, da spremljajo, kako se 
v praksi uresničujejo: samoupravljanje, statuti, zakon o 
delovnih razmerjih; spremljajo, ocenjujejo in predlagajo 
ukrepe družbenega varstva, tu je aktivnost pri izvrševa
nju samoupravnih sporazumov glede izpolnjevanja plan
skih nalog, realiziranju sistema cen. . . 

Miro Gošnik je opozoril na premajhno aktivnost članov 
delavskih kontrol, na pomanjkljivosti pri delu teh kontrol, o 
premajhni obveščenosti in informiranosti članov, delo de
lavskih kontrol je v naših samoupravnih aktih še vse pre
malo natančno določeno, precej slabše je v DSSS in na 
ravneh DO kot v TOZD. Samoupravna delavska kontrola 
ne odloča, kako in kaj, pač pa opozarja na napake in ne
pravilnosti. Prilika za opozarjanje in odkrivanje nepravil
nosti je lahko že vsak medsebojni porazgovor. Za boljše 
delo samoupravnih delavskih kontrol je med drugim po
trebno tudi to, da so člani teh kontrol sami za vzgled dru
gim, da se odlikujejo po poštenju in pogumu, da uživajo 
med delavci ugled. Od splošnega ugotavljanja napak in 
nepravilnosti moramo preiti k dejanskemu ugotavljanju in 
odkrivanju nepravilnosti! Biti moramo bolj odločni pri od
pravljanju nepravilnosti. 

V razpravi je večina razpravljalcev potrdila mnenje ve
čine, da so delavske kontrole vse premalo aktivne, da se 
dogajajo nepravilnosti, ki jih vsi vidimo, nihče pa proti njim 
ne ukrepa. Za izboljšanje tega stanja so si zadali nasled
nje naloge: 

— izboljšati kadrovsko sestavo samoupravnih delav
skih kontrol, 

— izobraževanje, usposabljanje članov za boljše ra
zumevanje na konkretnih primerih, 

— sodelovanje med samoupravnimi delavskimi kon
trolami in družbenim pravobranilcem samoupravljanja in 
obratno, sodelovanje družbenih pravobranilcev samou
pravljanja s samoupravnimi delavskimi kontrolami, 

— predsedniki delavskih kontrol sklicati sestanek de
lavske kontrole izdelati načrt dela, potem pa akcija, 

— občinski sidnikalni sveti morajo sklicati sestanek 
vseh predsednikov .samoupravnih delavskih kontrol, or
ganov za notranje zadeve, družbenega pravobranilca 
samoupravljanja in se pogovorni o delu. 

ZDENKA TOMAŽIN 

Podeljena odlikovanja 
in priznanja 

Na srečanju v Razorski dolini je pred
sednik občinske skupščine Andrej Vido
vič izročil državna odlikovanja in prizna
nja. Odlikovani so bili: 
ANTON ŽENKO za posebne zasluge na področju jav
nega delovanja in za prispevek k splošnemu napredku 
države. 
Z REDOM REPUBLIKE Z BRONASTIM VENCEM 

Hodil se je 26. maja 1911 v Kočah pri Postojni. Izhaja iz zavedne 
kmečke družine. V NOB se je vključil že leta 1942 in se ob kapitu
laciji Italije priključil partizanskim odredom Jugoslavije. Bil je v 3. 
prekomorski udarni brigadi kot prostovoljec in se udeležil bojev od 
otoka Visa pa do reke Soče. Zaradi izkazane hrabrosti in predano
sti narodnoosvobodilni borbi je kmalu po prihodu v 3 PUB postal 

Anton Ženko 
vodni delegat, nato pa pomočnik političnega komisarja čete in po
litični komisar čete. V NOVJ je dosegel čin poročnika. Takoj po 
kapitulaciji Nemčije je bil po nalogu generalštaba JLA premeščen 
v taborišče italijanskih vojnih ujetnikov za tolmača. Po demobili
zaciji se je zaposlil na Vrhniki v Industriji usnja, kjer je delal vse do 
leta 1961, ko seje zaradi splošne izčrpanosti in bolezni upokojil. 
Ves čas po vojni je bil aktiven družbenopolitični delavec. 

MARIJA MARINČ za zasluge in dosežene uspehe pri 
delu, pomembne za socialistično izgradnjo države 
Z REDOM ZASLUG ZA NAROD S SREBRNO ZVEZDO 

Rodila se je 13. marca 1926. Po diplomi na Višji pedagoški šoli 
se je leta 1956 zaposlila na OS Borovnica Tovarišica Marinčeva 
že 25 let dela na Oš Borovnica in je po njej tesno povezana z 
vsem družbenopolitičnim življenjem in dogajanjem v KS Borov
nica in v vrhniški občini Vsa leta dela v številnih organizacijah na 
šoli in zunaj nje. Bila je predsednik sveta šole, vodja delegacije 
ZZD, član izvršnega odbora občinske izobraževalne skupnosti 
Vrhnika, tajnik krajevne organizacije RK in vodja mladih članov 
RK, član ali vodja več komisij in odborov. 

ANGELCA PERŠIN za zasluge in dosežene uspehe pri 
delu, ki je pomembno za napredek države 
Z REDOM DELA S SREBRNIM VENCEM 

Rojena je 7. maja 1941 v začetku vojne vihre kot deseti otrok v 
družini. Zaposlena je bila v Borovnici in sedaj v Ljubljani kot taj
nica in analitik. Na področju KS, kjer prebiva, je vestna delavka na 
vseh področjih, še zlasti v Socialistični zvezi. Je članica delega
cije za zdravstveno varstvo. Že drugo mandatno obdobje je čla-

Tončka Prvinšek 
čanom in jim s svojim znanjem pomagala reševati probleme, ki jih 
sami niso mogli rešiti. To delo je neopazno in brez večjih priznanj, 
vendar jo prav zato krajani spoštujejo in cenijo. 

IVANKA VADNAL za zasluge in dosežene uspehe pri 
delu, ki je pomembno za napredek države 
Z REDOM DELA S SREBRNIM VENCEM 

Rodila se je 30. septembra 1909 v Borovnici. Leta 1942 se je 
vključila v odbor OF, ki je bil organiziran na Bregu, kjer je aktivno 
delovala do osvoboditve. 

Je dolgoletna aktivna delavka v kulturnem življenju kraja. Dela 
predvsem na strokovnem področju. S svojo skromnostjo in stalno 
prizadevnostjo je v dosedanjem delovanju pomagala razrešiti 
vrsto zadev. Vključena je v razne odbore pri KK SZDL, je član de
lavskega prosvetnega društva »Svoboda«, član odbora RK in 
Društva upokojencev. 

JOŽE PRVINŠEK za prispevek pri socialistični izgradnji 
države 
Z MEDALJO ZASLUG ZA NAROD 

Jože Prvinšek se je rodil 10. marca 1947 na Dolu pri Borovnici. 
Od leta 1978 uspešno opravlja dolžnosti komandanta štaba TO 
občine Vrhnika. Svoje naloge opravlja vestno in kvalitetno, kar se 
odraža na visoki oceni, ki jo je dobil na vajaha z enotami. 

Cenjen je v delovni sredini in zlasti pri starešinah in vojakih re
zervne sestave. Je dober organizator dela in aktiven družbeno
politični delavec, v krajevni skupnosti Vrhnika in v občini kot celoti. 

CVETKA FLORJANC za trud in dosežene uspehe pri 
delu. 
Z MEDALJO DELA 

Rodila se je 16. septembra 1944 v Panižljah pri Žalcu. Na 
osnovni Soli Borovnica dela že 10 let. Je član sveta šole, mentor 
mladinske organizacije, delegat za kulturo v KS Borovnica, član 
komisije za družbeno planiranje v KS Borovnica, organizator ša
hovske sekcije, prostovoljnega dela z mladimi in drugo. Njeno 
kvalitetno delo na šoli daje otrokom dobro strokovno podlago in 
širok, pozitiven ter samoupravni odnos do življenja. Za odlikova
nje predlaga tov. Florjančevo KK SZDL Borovnica, zaradi njene 
požrtvovalnosti in doprinosa k napredku in razvoju kraja, kjer živi 
in dela. 

KAREL MUŠIČ je prejel od Republiškega sekretariata za 
ljudsko obrambo 
PRIZNANJE 
za požrtvovalno delo na področju protipožarne zaš
čite. 

Karel Mušič je rojen 1919. leta. Je dolgoletni delavec na po
dročju gasilstva v občini. Po osvoboditvi leta 1945 je bil na važ
nejših funkcijah na področju protipožarne zaščite. 

Od leta 1974 je član občinskega štaba za CZ, kjer zelo uspešno 
deluje in ima velike zasluge pri organizaciji gasilskih enot CZ. Or
ganiziral je več tečajev za gasilske enote CZ, ter izvedel več tek
movanj. 

€3 
Angelca Peršin 

niča komisije za odlikovanja in pohvale pri KK SZDL Borovnica, 
kjer marljivo izpolnjuje vse naloge. Tovarišico Peršinovo je pred
lagala za državno odlikovanje KK SZDL Borovnica zaradi njene 
družbenopolitične aktivnosti v KS in vestnega opravljanja zada
nih nalog. 

TONČKA PRVINŠEK za zasluge in dosežene uspehe pri 
delu, ki je pomembno za napredek države 
Z REDOM DELA S SREBRNIM VENCEM 

Rojena je 23. junija 1930 v Rakitni. Takoj po osvoboditvi se je 
vključila kot mladinka v obnovo naše domovine. Sedaj že 14 let 
opravlja delo tajnice šole Borovnica. 

Tončka Prvinšek ni opravljala kakšnih vidnih družbenopolitič
nih funkcij, vendar je pri svojem delu bila vedno na razpolago ob-

Karel Mušič 
Od leta 1964 je predsednik občinske gasilske zveze. V letoš

njem letu bo dopolnil 63 let. Čeprav zelo bolan, še vedno z veliko 
vztrajnostjo deluje v občinskem štabu za CZ. 

Na področju protipožarne zaščite se vidi požrtvovalnost in neu-
trudljivost njegovega dela, s katerim je veliko doprinesel k razvoju 
gasilskih enot CZ. 
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Boljši časi za kmetijstvo 
Kmetijstvo v vrhniški občini ustvarja na površini 

7.000ha primernih za kmetijstvo 5,6% narodnega dohod
ka. V prvi vrsti, zavoljo naravnih danosti, se je živinoreja 
razvila v osnovno panogo vrhniškega kmetijstva, čeprav 
obstajajo še nekaj možnosti izrabe kmetijskega prostora, 
ki so se v manjšem obsegu nekoč že pojavili in bi jih bilo 
potrebno v ustreznih okoliščinah oživiti. Kljub temu, da je 
na tem področju nekoč prevladoval kmečki živelj, bele
žimo danes še 791 kmetij, od katerih je komaj tretjina 
takih, ki jim je kmetijstvo edini vir preživljanja, pa še ti so 
večinoma že starejši. Mladih, ki bi se odločali le za poklic 
kmetijca, je čedalje manj, čeprav zanimanje za priznanje 
statusa kmeta narašča. V letošnjem letu je z vlogo zapro
silo tukajšnji oddelek za gospodarstvo za priznanje sta
tusa kmeta pet posameznikov, ki so kmetije večinoma 
podedovali, a jo kljub redni zaposlitvi nameravajo poso
dobiti in nato obdelovati zemljo kot dopolnilno dejavnost. 

Slaba barjanska 
zemlja 

Poseben problem vrhniškega 
kmetijstva so zemljišča, ki leže 
na barju. Teh je cca 2.700 ha, to 
je kar 38 % vseh kmetijskih zem
ljišč. Večina teh zemljišč ima 
neurejen vodni režim, zemlja je 
kisla, z močno prisotno preslico, 
ki je zaenkrat še ni moč uspešno 
zatreti s kemičnimi sredstvi. 
Krma s preslico je slaba, več ali 
manj primerna le za steljo. Inten
zivna kmetijska proizvodnja na 
teh zemljiščih zahteva stalno 
vzdrževanje vodnozračnega s i 
stema v tleh, kar kmetje že od 
nekdaj urejajo s kopanjem in 
vzdrževanjem jarkov, kar pa v 
končni fazi se podraži kmetijska 
proizvodnja. Učinkoviteje bi re
ševali ta problem z izvedbo hi
dromelioracij. Kar pa je pove
zano z velikimi materialnimi 
stroški, saj danes že lahko raču-

Da bi čimbolj pospešili 
setev pšenjce na našem ob
močju, so v lanskem in letoš
njem letu del sredstev iz 
sklada namenili prav stimula
ciji setve krušnih žit. Letos iz 
sklada v ta namen odvajajo 
sredstva za tečaj kombajniš-
tva ter za zavarovanje letos 
njega posevka pšenice. 

fazo del v obsegu 74 ha zemljišč. 
Ostala površina bo urejena po 
letu 1985 po usklajenem repu
bliškem planu. Z izvedbo melio
racij na načrtovanih 300ha zem
ljišč bi spremenili sedanjo ek
stenzivno izrabo v intenzivno, s 
pridelovanjem silažne koruze 
oziroma travnodeteljnih mešanic 
s pričakovanim pridelkom 400 
mtc silažne koruze na ha, ozi
roma 150 mtc sena, oz. 100 mtc 
travne silaže na ha, kar bi lahko v 

Premiranje povečanja staleža krav 
V Kmetijski zadrugi Vrhnika nameravajo letos povečati stalež krav 

za 2 odstotka kar predstavlja 60 glav plemenske živine, kateri po do
govoru pripada premija v višini 10.000 din, kar mora zagotoviti repu
bliški sklad, občinski sklad in ŽPS. 

Republiški sklad 
Občinski sklad 
ŽPS 

2.000 din x 60 = 120.000 
6.000 din x 60 = 360.000 
2.000 din x 60 = 120.000 

Skupaj 600.000 

Za uveljavitev premije za povečanje staleža krav se mora rejec 
pogodbeno zavezati, da bo povečan stalež ohranil najmanj 5 let, ter 
da bo oddal dogovorjene količine mleka, mesa in telet. 

namo, da velja ureditev enega 
hektarja melioriranih površin 
povprečno 190.000 din. V letu 
1980 so bile izvedene hidrome
lioracije v Bevkah pri Kaminu na 
28 ha površin. Izvedba hidrome-

veliki meri okrepilo razvoj živino
reje na domači krmni osnovi. 

Površine, ki bi jih bilo mogoče 
z meliorativnimi deli spremeniti v 
intenzivne kmetijske površine, 
so tudi na področju Blatne Bre-

Premiranje plemenskih telic za obnovo 
osnovne črede plemenskih krav 

Premija za premiranje plemenskih telic znaša po dogovoru 3.500 
oz. 4.000 za višinska območja. Ker je večina področij v občini uvrščena 
v III. davčni okoliš, ki poleg hribovitega območja vključuje tudi barje, 
kjer so pogoji pridelovanja težji, je premija za plemensko telico 
4.000 din. 

Program premiranja telic za obnovo osnovne črede plemenskih 
krav zajema 400 glav. Za uveljavitev premije se mora rejec zavezati, 
da bo telico obdržal v reji najmanj 5 let ter da bo oddal dogovorjene 
količine mleka, mesa in telet. 

Republiški sklad 
Občinski sklad 
ŽPS 

400 x 500 
400 x 3000 
400 x 500 

200.000 
1.200.000 

200.000 
Skupaj 1.600.000 

V primeru, da bo ugotovljeno, da je bila telica prodana, čeprav je 
bila po pogodbi zavezana za obnovo osnovne črede, bo treba premijo 
vrniti. 

lioracij je veljala 3.916.919 din, 
od tega je Zveza vodnih skupno
sti prispevala kot dotacijo sred
stva v višini 1.511.528 din. Me
lioracije so izvedene s sistemom 
odprtih jarkov, po načrtih, ki jih je 
izdelal Hidrotehnik. Meliorirana 
področja morajo obdelovati 
kmetije, ki so tu organizirane v 
poljedeljsko proizvodni skupno
sti, strogo po navodilih pospeše
valne službe. 

Nadaljnje melioracije so bile 
načrtovane v srednjeročnem 
programu na približno 500 hek
tarih, vendar bo v obdobju 
1981 -1985 mogoče z združe
vanjem sredstev zagotoviti izde
lavo projektne dokumentacije za 
300ha meliorativnih del v Pod-
lipski dolini in v letu 1984 že prvo 

zovice in Dragomera v skupni 
izmeri 250 ha. Projektna doku
mentacija, ki smo si jo zadali z a 
gotoviti do leta 1985, bi veljala po 
današnjih cenah 21.000 din. 
Poleg odvajanja vode, ki jo bodo 
zajemala hidromeliorativna dela 

Letos bo urejenih 70 ha od 
skupno 200 ha zemljišč v Bi
stri. Glavne odvodnike bo 
očistila Območna vodna 
skupnost Ljubljanica-Sava. 
Drobno mrežo jarkov pa bodo 
naredili s kopačem kanalov. 
Polovico stroškov tega kopa
nja bo pokril koristnik zemljis-

-ča, drugo polovico sklad za 
intervencije v kmetijstvu 

na omenjenih področjih, je mo
goče deloma usposobiti kmetij
ske površine tudi z izvajanjem 
drobno-meliorativnimi deli, to je 
s kopanjem jarkov, dandanes z 
jarkačem, česar stroške krijejo 
deloma kmetje uporabniki zem
ljišč, deloma z regresom iz druž
benih sredstev. Tako bo mogoče 
urediti tudi 200ha zemljišč v Bi 
stri in na Poljanah med Sinjo go
rico in Blatno Brezovico, ki 
danes niso, oz. so slabo obdela
na, na njih pa bo mogoče organi
zirati intenzivno pridelavo koru
ze. Za ureditev tega kompleksa z 
drobnomeliorativnimi deli bo po
trebno izkopati in nato vzdrževati 
185 km jarkov, za kar ocenjuje
mo, da bo potrebno 700.000 din, 
glede na današnje cene storitev. 
S kopanjem glavnih odvodnikov 
je Območna vodna skupnost že 
pričela z deli na tem področju. 

Še je nebodelana 
zemlja 

Hkrati s problemi, ki se pojav
ljajo ob urejanju kmetijskih povr
šin z meliorativnimi deli, ugotav
ljamo, da so v občini Vrhnika še 
vedno neobdelane kmetijske 
površine. Izvršni svet občine 
Vrhnika je že v letu 1981 zavzel 
stališče, v katerem so bili zadol
ženi Kmetijska zemljiška skup
nost, pospeševalna služba, 
kmetijska inšpekcija, oddelek za 
gospodarstvo ter krajevne skup
nosti, da ugotove, katera zem
ljišča na njihovem področju so 
neobdelana ali slabo obdelana 
ter poiščejo vzroke za tako sta
nje oziroma predlagajo način re
ševanja. Podobno akcijo je isto
časno pripravila tudi Zveza kme-
tijsko-zemljiških skupnosti Slo
venije, ki je v izpeljavo programa 
vključila tudi krajevne skupnosti. 
V akciji, ki je potekala v prvi po
lovici leta, je bilo ugotovljeno, da 
je v vrhniški občini približno 
200ha neobdelanih površin, ve
činoma na barju in v višinskih 
predelih, vzroki zanje pa so bo
lezen ali ostarelost in ponekod 
tudi malomarnost lastnikov. 
Lastniki so v pogovorih s pred
stavniki kmetijske zemljiške 
skupnosti, pospeševalne služ
be, socialnega skrbstva in kme
tijske inšpekcije zagotovili, da 
bodo zemljišča po nasvetih po
speševalne službe obdelali 
tako, da ni bilo potrebno upora
biti določila zakona o kmetijskih 
zemljiščih (Ur. list S R S št. 1/79) 
o odvzemu kmetijskega zem
ljišča. Kljub temu. da je bilo po 
objavi akcijskega programa za 
odpravo vseh neobdelanih po
vršin opaziti večji interes za ob
delavo zemlje in je danes neob
delane zemlje nedvomno precej 
manj (od šestih neobdelanih 
kmetij ostaja problematična še 
ena), je tista zemlja, ki je še 
vedno neobdelana, zadosten 
razlog, da je obvezno vse aktiv
nosti za popolno odpravo neob
delane zemlje nadaljevati 

Pospeševanje kmetijstva 
v nižinskih področjih 

Program urejanja pokojiške 
planote je bil izdelan in sprejet v 

Ker je čiščenje drobne 
mreže kanalov temeljni 
poseg pri urejanju barja za 
kmetijsko rabo in ker je dose
danja mehanizacija dotraja
na, odvajajo iz sklada 
500.000 din za nakup novega 
kopača za kanale, ki bo v lasti 
strojne skupnosti za čiščenje 
jarkov. Skupnost ga bo tudi 
uporabljala. 

delovnimi urami uredila 18 ha 
pašnikov. Sredstva za urejanje 
Pokojišča, kot dotacijo za na
bavo opreme in gnojil z a za 
ložno gnojenje tistim kmetom, ki 
se usmerjajo v pašno-košno 
rabo zemljišč, je zagotovil odbor 
za S L O pri S O Vrhnika. 

V skladu s pospeševanjem 
kmetijstva v višinskih področjih 
in sklepom skupščine se pri
pravljajo programi za ureditev 
Zaplane, Ulovke in' Smrečja 
tako, da bodo imeli kmetje 
enake pogoje pri usmerjanju v 
proizvodnjo v skladu s progra
mom urejanja višinskih področij, 
saj bo le tako mogoče povečati 
stalež živine in s tem pridobiti 
več tržnih viškov mesa in mleka. 

Dobra letina 
pšenice 

V intenzifikacijo poljedeljske 
proizvodnje se je občina Vrh
nika vključila s setvijo pšenice. 
Skupno je bilo posejane 70ha 
pšenice, od tega je KZ Vrhnika 
kot nosilka kmetijske proizvod
nje sklenila za 17,5ha pogod
benega pridelovanja pšenice. 
Kljub temu, daje posevke precej 
prizadela toča, beležimo pov
prečne pridelke 25mtc na hek
tar, karr lahko za naše razmere 
ocenimo kot sorazmerno dobro 
letino. Občina Vrhnika je bila 
zadolžena z oddajo 40 ton žita, 
kar bo v celoti izpolnjeno Toča 
je precej poškodovala posevke 
silažne koruze; po ocenah ko
misije za ocenjevanje škode, ki 
jo je povzročila toča, bo končni 
pridelek na prizadetih površinah 

kov. Ta vrsta reje prašičev tudi s 
strokovnega stališča ni pripo
ročljiva. V letu 1981 smo se od
ločili za rejo prašičev na mini 
farmah. Ta proizvodnja prašičev 
bo potekala enako kot na velikih 
družbenih farmah s kapaciteto 
1.000 pitancev do teže 100 kg 
letno. Z a tako proizvodnjo bo 
kmet pridelal okoli 80 % krme za 
plemenske svinje, oz. 6 0 % z a 
pitance. Celotna prašičerejska 
proizvodnja bo slonela na so-
vlaganju pri izgradnji objektov, 
kakor tudi kasneje v proizvodnji. 

V kolikor nam bo v kratkem 
uspelo pridobiti projekte z a 
farmo, bo v letu 1984 že stekla 
proizvodnja, v naslednjem letu 
pa bomo pričeli urejati nov 
obrat z enako kapaciteto. S ši
ritvijo proizvodnje bomo nada
ljevali v naslednjem srednjeroč
nem obdobju v okviru možnosti 
in potreb prebivalstva po tovrst
nem mesu. 

Ljubljanske mlekarne, TOZD 
Posestvo Barje, obdeluje v 
lastni proizvodnji 166ha zem
ljišč, ostala zemljišča, ki jih 
imajo v posesti, oddajajo v 
najem kmetom ali jih ne obdelu
jejo. Na posestvu redijo 80 krav, 
katere dosegajo povprečno 
mlečnost 4.8881 na kravo in 180 
telic. V letu 1981 je posestvo 
ustvarilo izgubo 3 din pri litru 
mleka, katero sta doslej pokri
vala SIS za preskrbo mesta 
Ljubljana in Ljubljanske mlekar
ne. Sklad za pospeševanje 
kmetijstva občine Vrhnika doslej 
pri pospeševalnih ukrepih na 
posestvu Barje ni bil udeležen. 

Pospeševanje 

Skupščina SR Slovenije je 
konec januarja letos sprejela 
zakon o zagotavljanju in usmer
janju sredstev za intervencije v 
proizvodnji hrane v letu 1985. Z 
zakonom je bil nato uveden po
seben davek iz OD za izvajanje 
nalog republiškega samou-

Dohodek od privezovanja telet 
V letu 1982 nameravamo v občini Vrhnika privezati 688 telet. Pre

mijo, ki naj v naši občini znaša 4.230 din za privezano tele, zagotav
ljajo občinski sklad, republiški sklad. ŽPS in OZD — klavnice. 

Republiški sklad 
Občinski sklad 
ŽPS 
OZD — klavnice 
Skupaj 

1.780 din x 688 = t.224.640 
1.340 din x 688 = 921.920 

200 din x 688 * 137.600 
1.000 din x 688 = 688.000 

2.972.180 

za 10 " o manjši kot sicer. Večjo 
škodo smo omejili s takojšnjim 
dognojevanjem koruzi v od
merku 300 kg na ha, za kar je 
Izvršni svet občine Vrhnika 
sprejel sklep, da se prizna re
gres v višini 4 din na kg gnojil ti
stim kmetom, ki so škodo pra
vočasno prijavili. 

Pomanjkanje 
svinjskega mesa 

Precej problemov je v letoš
njem letu prinašala preskrba s 

pravnega sklada za namensko 
pospeševanje kmetijske proi
zvodnje. Zakon omogoča 
uvedbo posebnega občinskega 
davka za naloge občinskih pro
gramov pospeševanja kmetij
stva. Le na osnovi tega bo ob
čina soudeležena pri sredstvih 
republiškega sklada. Zakon 
predvideva sklenitev poseb
nega dogovora med republi
škimi in občinskimi skladi, s 
čimer naj bi se zagotovila 
enotna politika pospeševanja 
kmetijstva. K temu dogovoru je 
za leto 1982 pristopil tudi vrhni-

Pospešeno družbeno organiziranje 
proizvodnje 

Dogovor predvideva regresiranje nakupa semenske pšenice, kar 
znaša 3 dinarje za kg za tiste proizvajalce, ki bodo sklenili pogodbo o 
proizvodnji in oddaji pšenice. Načrtujejo, da bo v jesenski setvi v letu 
1982 na novo posejanih 2.000 kg semenske pšenice. 

Nakup semen ostalih poljščin regresirajo občinski skladi v okviru 
svojih možnosti. Tako bo iz občinskega sklada regresiran nakup se
men koruze in travno deteljnih mešanic za zatravljanje melioriranih 
površin, s 50% od prodajne cene za kg semena. 

letu 1980. Celoten program 
predvideva ureditev 354 ha 
pašnikov, od tega 92 ha do leta 
1985. Danes je na pokojiški pla
noti urejenih 40ha pašnikov, 
kjer se že pase 72 glav goveje 
živine, nekaj živine (21 telic) tudi 
iz doline v pašni skupnosti Ure
janje pašnikov bomo nadaljevali 
v skladu s programom. Pri ure
janju pašnikov je bila v letoš
njem letu vključena tudi mladin
ska delovna brigada, ki je z 200 

svinjskim mesom. Vrhniško 
kmetijstvo naj bi po srednjeroč
nem programu do konca leta 
1985 preskrbovalo občino s 440 
tonami svinjskega mesa skupaj. 
Prvotno je bila predvidena po
stopna rast prašičerejske proi
zvodnje v drobni kmečki regiji, ki 
naj bi temeljila na domači volu-
minozni krmi in kupljeni krmi. 
Hkrati s problemi z nabavo kup
ljene krme se je z a to vrsto reje 
odločalo vse manj posamezni-

Regresiranje rudninskih 
gnojil je osnovni pospeše
valni ukrep in je v naši občini 
že večletna oblika pospeše
vanja kmetijstva. Tudi druž
beni dogovor predvideva dati 
v tej obliki pospeševanja velik 
pomen. Za proizvodnjo v letu 

, 1983 bodo namenili 
2.500.000 din za regresiranje 
rudninskih gnojil. Regres bi 
bil 3 dinarje za kilogram gnoji
la. 

ški občinski sklad. Skupni dogo
vor v programu ne predvideva 
nekaterih pospeševalnih ukre
pov, ki so se v občini že izvajali 
doslej in so z a razvoj kmetijstva 
in večjo kmetijsko proizvodnjo 
potrebni. Tako jih opredeljuje 
tudi srednjeročni program ra
zvoja kmetijstva v občini in zanje 
zagotavlja sredstva občinski 
proračun. 

DELEGATI OBRA> 

Naftno ra 
Sprejeli so ga in menili, *dejanske razmere 

v kmetijstvu v občini. 0b% sprejeli tudi na
slednja stališča; 

— Zbori Skupščine oblika menijo, da je 
treba tudi v prihodnje nadati in pospeševati 
kmetijsko proizvodnjo i n ^ ! j v se razpoložljive 
zmogljivosti za dosego tWa bi to dosegli, je 
potrebno vključiti vso raff1 kmetijsko zemljo, 
ne glede na sektor lastnrjjNj KIT Ljubljanske 
mlekarne — TOZD P o s * — predloži proi
zvodni program za že ob^šine, za neobde
lane pa pripravi programa. Kmetijska za
druga in Kmetijska zemPost naj ugotovita 
dejansko neobdelane pospravita program 
aktiviranja teh zemljišč. • 

— Zbrati je treba naj* Podatke o vseh 
zmogljivostih kmetij v obS^irn poudarkom na 
vitalnosti družin na kmeiNjenosti, da kme-
tujejo tudi v prihodnje, o^ rš inah in oprem
ljenosti. V tem okviru j e z i t i tiste kmetije, ki 
bi bile pripravljene in spoštovati zemljo tudi 
na že ali v prihodnje op^ršinah. 

— Načrtno moramo Jbodoče nosilce 
kmetijske proizvodnje v ^ t i okviru je treba 
zagotoviti redno strokoV*6vanje mladih na 
kmetijah. 

— Zagotoviti je t rebala postopno ureja

nje krnel 
površina 
vanje hr; 

- Na 
vanje hn 
Zaplana 
pravi celi 
rem naj c 
naj prika 

- Oh 
visna tuc 
nega sta 
treba v p 
nike (SIS 
nega sta 

- Tu< 
valne uki 
letih (reg 
dobno), I 
in mleka, 
oblike zb 

- P o 
zvodnji h 
speševar 
proizvodr 
določilih i 

- Pot 

Plemiške teli 
Če bi sodili po vrvežu, WJ> Čeprav ves prepoten (z 

na železniški postaji v B o ^ r S j | ( a t e r o t e | i c o j e b j | Q k a r 

nici natovarjali plemenskoj dela, da so jo spravili na 
lice, bi lahko rekli, da je prW<), videti zadovoljen, 
živinoreja izredno razvita- »%j dobrim desetletjem so se 

naši kmetje nekoliko in-
vneje ukvarjati z vzrejo krav 

:aric. Tu je mlekarna, prede-
nieka, v teh letih so dosegli 

dobre rezultate. Precej jih je 

Tone Grebene — vi 
kupa pri vrhniški kmetij 
drugi: »Letos smo prodi 
Kosovo še 124 plemei 
telic. Ta pošiljka je vredna 
starih milijonov.« 

Ni Gabrovšek — kmet koo-
tinov Elo je celo menil, « y t j 2 šentjošta: »Že od 
tako živahno, kot bi bil se'V; leta sem kooperant KZ 
nji dan. Kmetje kooperantima, čeprav sem iz viške 
vozili krave, delavci kmetilf ^ . Takrat sem začel gra-
zadruge so jih prevzeli WihL'*.<,me.1 9 a J e m e d P™ 1" 
natovorili v vagone. T 4 J V ' C " n . s e m d o b i l p o s o -

k. je vodja o d k u j D o b j | s e m j n 

cmetijski zadn#*o sodelujemo« 

natovorili 
Grebene 
vrhniški kmetijsk 

Odličja za plemejjce naših kmetov 
na razstavah v rWu in Gornji Rad
goni lani in letos 
NOVI SAD MAJA 1981 X. 

Plemenska telica, Grom ™ vrh nika 35, zlato odličje 

GORNJA RADGONA 198*1 
Plemenska telica, NovaKj, 29, | m e s t 0 

Plemenska telica, T r č e k v 3 , Borovnica, I. mesto 
Plemenska telica, NovaK 
Plemenska telica, B r a d ^ s | 

šampionka 

na 11, I. mesto 
a Ligojna 17. I. mesto 

NOVI SAD 1982 
Plemenska telica, Mele H 
Plemenska telica 

,J°ina 29, zlato odličje 
• Ogr int to jna 21, zlato odličje 

Plemenska telica, Verbi^^igojna 41, zlato odličje 
Plemenska telica, Grom " vrh n jk a 35, zlato odličje 

Lani so trije naši kmet)* "^delovali n a razstavi v 
Radgoni 
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DELEGATI OBRAVNAVALI POROČILO O STANJU KMETIJSTVA 

Naftno razvijati kmetijstvo 
Sprejeli so ga in menili, *dejanske razmere 

v kmetijstvu v občini. 0b'*o sprejeli tudi na
slednja stališča: 

— Zbori Skupščine o^ika menijo, da je 
treba tudi v prihodnje n8S%ti i n pospeševati 
kmetijsko proizvodnjo in ™ vse razpoložljive 
zmogljivosti za dosego tejDa bi to dosegli, je 
potrebno vključiti vso raw> kmetijsko zemljo, 
ne glede na sektor lastnišjN KIT Ljubljanske 
mlekarne — TOZD P o f T ; ~ predloži proi
zvodni program za že oW*jršine, za neobde
lane pa pripravi prograij%. Kmetijska z a 
druga in Kmetijska zemFiost naj ugotovita 
dejansko neobdelane p o p r a v i t a program 
aktiviranja teh zemljišč. • 

— Zbrati je treba nj? Podatke o vseh 
zmogljivostih kmetij v obWim poudarkom na 
vitalnosti družin na kmefjvijenosti, da kme-
tujejo tudi v prihodnje, o jwšinah in oprem
ljenosti. V tem okviru je v ' 1 ' tiste kmetije, ki 
bi bile pripravljene in spoštovati zemljo tudi 
na že ali v prihodnje o p ^ š i n a h . 

— Načrtno moramo "bodoče nosilce 
kmetijske proizvodnje v<*rri okviru je treba 
zagotoviti redno strokoV*6vanje mladih na 
kmetijah. , 

— Zagotoviti je t rebala postopno ureja

nje kmetijskih površin za sodobno obdelavo in v teh 
površinah zagotoviti družbeno organizirano pridelo
vanje hrane (v kooperaciji). 

— Nadaljevati je treba oživljanje kmetij in pridelo
vanje hrane v hribovitih območjih občine (Pokojišče, 
Zaplana in Smrečje). Pospeševalna služba naj pri
pravi celovit program pospeševalnih ukrepov, v kate
rem naj opredeli nosilce, obseg in dinamiko. Program 
naj prikaže tudi predviden učinek. 

— Ohranitev poseljenosti hribovskega sveta je od
visna tudi od cestnih povezav in drugih oblik družbe
nega standarda prebivalstva v teh območjih. Zato je 
treba v prihodnje vključevati tudi vse družbene dejav
nike (S lS-e in SKIS), ki so zadolženi z a razvoj družbe
nega standarda v občini. 

— Tudi vnaprej moramo zagotoviti tiste pospeše
valne ukrepe, ki smo jih uspešno uvajali v preteklih 
letih (regresiranje reprodukcijskega materiala in po
dobno), ki posredno zagotavljajo večje količine mesa 
in mleka. V ta namen bo treba obdržati tudi dosedanje 
oblike zbiranja sredstev. 

— Po dogovoru o enotni politiki in ukrepih pri proi
zvodnji hrane v letu 1982 je potrebno v program po
speševanja vključiti tudi sredstva za nadomestilo v 
proizvodnji mleka v O Z D v S R Sloveniji, če bomo po 
določilih dogovora dolžni to nadomestilo odvajati. 

— Potrebna sredstva po programu z a leto 1982 

presegajo višino zbranih sredstev, zato zbori Skupš
čine občine Vrhnika predlagajo predlagatelju progra
ma, da možna sredstva porabijo za naloge, katere bi 
sklad za intervencije v kmetijstvu in porabi hrane 
opredelil kot prioritetne v programu za pospeševanje 
kmetijstva. 

— Nosilec pridelovanja hrane in kmetijstva — 
Kmetijska zadruga Vrhnika naj skrbi, da bodo koope
rantski odnosi s kmeti vse bolj kakovostni, s posebnim 
ozirom na obojestransko dosledno izpolnjevanje 
prevzetih obveznosti. 

— Vsi nosilci kmetijske dejavnosti morajo takoj po
sredovati Izvršnemu svetu poročilo o izvajanju skle
pov, ki so jih sprejeli zbori skupščine občine Vrhnika 
ob obravnavi kmetijske problematike na sejah, dne 20. 
1. in 31. 3. 1982. 

— Vsi nosilci kmetijske proizvodnje oziroma pride
lovanja hrane v občini morajo z a prostorski načrt ob
čine opredeliti vse površine, ki jih je in jih bo tudi v pri
hodnje mogoče uporabljati za kmetijsko proizvodnjo s 
sodobno tehnologijo ter z možnostjo melioracij in ko
masacij. 

- Zbori Skupščine občine Vrhnika pooblaščajo 
Izvršni svet, da na podlagi gornjih stališč izdela in 
sprejme konkreten program z določenimi nosilci in roki 
za izvedbo posameznih nalog. 

Plemiške telice gredo dobro v denar 
Če bi sodili po vrvežu, Čeprav ves prepoten (z 

na železniški postaji v Bo^sikatero telico je bilo kar 
nici natovarjali plemenskoj dela, da so jo spravili na 
lice, bi lahko rekli, da je pri*t), videti zadovoljen, 
živinoreja izredno razvita, ̂ e d dobrim desetletjem so se 

i N naši kmetje nekoliko in-
l vneje ukvarjati z vzrejo krav 
!9ric. Tu je mlekarna, prede-
ijhleka, v teh letih so dosegli 

'bre rezultate. Precej jih je 

Tone Grebene — v< 
kupa pri vrhniški kmetij 
drugi: »Letos smo prodi 
Kosovo še 124 plemei 
telic. Ta pošiljka je vredna 
starih milijonov.« 

{J Gabrovšek — kmet koo-
finov Elo je celo menil, djjPlt iz Šentjošta: »Že od 
tako živahno, kot bi bil s e X , l e t a s e m kooperant KZ 
nji dan. Kmetje kooperantjC ka- čeprav sem iz viške 
vozili krave, delavci kmetiji,? • T a k r * sem začel gra-
zadruge so jih prevzeli i C ^ i 1 " 1 6 ' g a j® m * d p r v i " 

"•a Vicu nisem dobil poso-
vagone. ižato sem se obrnil na Vrh-

Živahno kot na semanji dan je bilo na železniški postaji, ko so natovarjali plemenske telice. 

na raznih sejmih in razstavah 
dobilo tudi nagrade. 

Dobra vzreja je bila vzrok, da 
so že pred osmimi leti začeli pro
dajati plemenske telice v Make-

vrednost telice iz »A« kontrole 
tudi do 600 starih tisočakov 
večja kot iz »Z« kontrole. 

Od današnje pošiljke je re
cimo najboljša telica, ki jo je pri-

natovorili v 
Grebene, ki je vodja odkUP%, D o b j | s e m j n 

vrhniški kmetijski z a d r u g 0 sodelujemo.« 

Odličja za piernejjce naših kmetov 
na razstavah v N^u in Gornji Rad
goni lani in letos 
NOVI SAD MAJA 1981 

Plemenska telica, Grom nika 35, zlato odličje 

GORNJA RADGONA M , 
Plemenska telica, Nov3l\L*9, I. mesto 
Plemenska telica, Trče* • jjjj 3, Borovnica, I. mesto 
Plemenska telica, Nova^o jna 11,1. mesto 
Plemenska telica, 

šampionka 

NOVI SAD 1982 
Plemenska telica 
Plemenska telica 
Plemenska telica 
Plemenska telica 

Brad a Ligojna 17. I. mesto — 

Mele 'T90jna 29, zlato odličje 
, Ogrin vjOojna 21, zlato odličje 
, VerbiC^ Ligojna 41, zlato odličje 

nika 35, zlato odličje 

Lani so trije naši kmet)'^delovali na razstavi v 
Radgoni 

Trenutno imajo kooperantje 
780 krav v »A« kontroli, ostale pa 
so v »zavodu« - vseh je 2200. 
Načrtujejo, da bo prihodnje leto 
20 odstotkov več govedi v občini. 
Kaže, da se vrača zaupanje v 
delo na kmetiji. Bili smo priča, ko 
je Jože Sedej odločno dejal To
netu Grebencu, naj se čimprej 
pobriga da mu spravi v »promet« 
še eno kravo. Štalo ima kar pre
polno. 

Jože Sedej z Drenovega griča: »To je že moja tretja krava, ki gre 
na Kosovo. V štali jih imam še osemnajst.« 

iiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiii lll^'IlUrtli 

donijo in Črno goro. Sedaj pa 
našo Kmetijsko zadrugo že če
trto leto veže pogodba z Agroko-
sovim. Tone Grebene pravi, da 
je pogodba trdna, saj ugotavlja
jo, da so »naše« telice boljše od 
tujih, recimo avstrijskih. Tako so 
letos prodali na Kosovo že 124 
telic — seveda brejih ali s telički. 

»Pri nas se z vzrejo plemen
skih telic praktično ukvarja vseh 
730 kooperantov,« pravi Tone 
Grebene. Zakaj? Na to je pre
prosto odgovoril Ele Košir: »Pri 
kmetu zmaga cena, ko se odlo
čam, kaj bo imel v štali. Zdaj je 
pač tako, da se to najbolj spla
ča.« Na žalost je res tako. Sicer 
pa v Kmetijski zadrugi pravijo, da 
bodo začeli intenzivneje rediti 
tudi mesni tip krav. 

»Doslej so naši kupci s Ko
sova kupovali telice tudi s tako 
imenovano »Z« kontrolo. Odslej 
to ne bo šlo več. V »promet« 
bodo šle le telice z »A« kontrolo. 
Velja reči, da je plemenska 

peljal Ivan Gabrovšek, vredna 
6,6 starega milijona. P a še ena 
novost bo, govori o nadaljnjih 
načrtih vodja odkupa. »Kmetje 
bodo morali živino privesti na 
dogovorjena dogonska mesta, 
ko bodo prišli kupci iz Kosova. 
Kdor ne bo privedel, bomo zanj 
menili, da nima nič naprodaj. 
Torej, kupci ne bodo več šli v 
vsako štalo posebej« 

Tudi Jožetovo »mešetarsko« 
oko je »ocenilo« nekaj telic. 
Seveda pa je bil zraven tudi 
Lojze, da bi bila ocena čim po
polnejša. 

M 

Odkup žita je bil letos tudi v naši občini rekorden. bO ton ga je 
odkupila Kmetijska zadruga 

Janez 
Strle, 

odlikovan 
s »Plaketo 
SUBNOR 

Jugoslavije« 

Janez Strle se je rodil 1916. leta in je upokojeni major JLA . 
J e dolgoletni družbenopolitični delavec. V N O V je vstopil spomladi 

1942. leta. V Krimski ofenzivi je bil zadet in so ga odpeljali v ljubljan
ske zapore, od tam pa v Italijo. Med interniranci je aktivno deloval in 
ljudi spodbujal k vztrajnosti. Organiziral je tudi pomoč med interni
ranci. 

Po kapitulaciji Italije se je na poti domov priključil partizanom na 
Primorskem. V J L A je ostal do leta 1956. Tega leta je prišel na Vrhniko 
in se je takoj vključil v družbenopolitično delo. Bil je organizacijski se
kretar občinskega, komiteja Z K S Vrhnika. Ves čas je bil tudi aktivni 
član K O ZB NOVVrhnika in nekaj časa njen tajnik. Nekaj časa je 
opravljal tudi dolžnost tajnika občinskega odbora Z Z B N O V Vrhnika. 
Več kakor 12 let je bil predsednik K O ZB N O V Vrhnika. 

Ves čas je skrbel zlasti z a socialno ogrožene in bolne člane. Orga
niziral je pomoč prizadetim članom in tudi skrbel za stalne stike z bol
nimi in osamljenimi borci in s partizanskimi materami. Poleg dolžnosti 
predsednika je bil tudi član predsedstva in sekretariata pri občinskem 
odboru ZZB N O V Vrhnika. 

V preteklih dveh mandatih je bil tudi član kadrovske komisije pri OK 
S Z D L Vrhnika. 

Ves čas je veliko sodeloval s šolsko mladino in se ob najrazličnejših 
prilikah udejstvoval v pionirskih in mladinskih srečanjih ter pripovedo
val o dogodkih med N O B . Prav tako je bil pogosto gost v vojašnici 
Ivan Cankar na Vrhniki, kjer je govoril vojakom o pomenu naše borbe 
in o dogodkih v NOB. 

V tem mandatu je izvoljen za predsednika komisije VVI pri občin
skem odboru Z Z B NOV Vrhnika. Pomaga novemu predsedniku K O 
Z B NOV Vrhnika pri njegovem delu. 

iiiimmiiiiiiiiiiiiiiimmmimiJiiiiiimiiJMiiiiiiiiimimim 

Umrla 
je 

Amalija 
Tur k IS* 

I 
Prvega julija smo v Verdu pokopali partizansko mater, Tur-

kovo Malči. Rodila se je 31. 7.1892 v Preserju, kaj kmalu pa je 
prišla na Vrhniko, saj je bil njen oče iz znane vrhniške družine 
Verbičevih. 

Že pred vojno, ko sta se njena dva sinova vključila v delo 
komunistične mladine, se je tudi ona opredelila za napredno 
delavsko gibanje. Ko so se pri njih doma v Verdu večkrat se
stajali mladinci in kovali svoje načrte za bodočnost, je prisko
čila tudi ona, kadarkoli je bilo treba kaj preskrbeti, javiti ali pri
praviti in bodrila je mlade. Od takrat pa do zadnjih dni svojega 
življenja, je ostala zvesta tem idealom. Ko se je leta 1941 prite-
pel fašistični okupator na slovenska tla, tudi ona ni dvomila, kaj 
je treba storiti. Njena pripadnost idealom borbe za svobodo se 
je izkazala že prve dni. V njenem domu so se že ob pripravah 
na oboroženi boj sestajali bodoči borci. Tu se je zbiralo orožje, 
prvi »Slovenski poročevalci« so šli tudi skozi njene roke. Ko sta 
sinova in hči med prvimi odhajala v partizane, jih je bodrila in 
kot skrbna mati tudi opozarjafe.'TiaJ bodo previdni pa tudi po
gumni. Ko so vsi odšli, se je še ž večjim pogumom posvetila 
delu kot aktivistka in kurirka osvobodilnega gibanja v Verdu. 

Kolikokrat so italijanski fašisti leta 1941 in 1942 prihajali v 
njen dom na Klancu v Verdu in zasliševali njo in moža. Ali ona 
ni klonila. Vztrajala je pri svojem delu, ker se je zavedala, da je 
pravo življenje mogoče samo v svobodi. Marca 1942 pa so jo 
fašisti aretirali in odpeljali v taborišče na Rab, potem pa še v 
Gonars. Tudi lakota in zaničevanja v fašističnih taboriščih je 
niso zlomili. Ostala je zvesta osvobodilnemu gibanju in se po 
vrnitvi domov leta 1943 znova vključila v aktivno delo. Čeprav 
je bil zanjo hud udarec, koje zvedela, da je starejši sin Janez -
partizan Pavle — dal življenje z a svobodo v bojih z Nemci v Br
kinih, je tudi to ni omajalo. Zaradi tega so jo domači izdajalci 
skušali dvakrat ubiti. K sreči se to črnorokcem ni posrečilo 
tako, da je lahko ponosna dvignila glavo, ko je na Slovenskem 
zaplapolala zastava svobode. 

P o končani vojni je nadaljevala z aktivnim delom pri izgradnji 
in obnovi osvobojene domovine. Bila je aktivna v organizaciji 
AFŽ, Osvobodilni fronti, pozneje Socialistični zvezi in v bor
čevski organizaciji, dokler se ji v taboriščih načeto zdravje ni 
poslabšalo in je morala ostajati doma. Čeprav je bila zadnja 
leta prisiljena ostajati doma in nekaj časa tudi samo v postelji, 
je ostala do zadnjega vedrega in zdravega duha. Za svoj pri
spevek borbi za svobodo in v povojni izgradnji je bila leta 1951 
odlikovana z Redom zaslug za narod s srebrno zvezdo. 

Samo mesec dni je še manjkalo, pa bi obhajala svojo devet
desetletnico. Toda kruta smrt ne izbira ne dneva ne leta. Na
mesto da bi jj borci čez mesec dni čestitali ob visokem jubileju 
in ji ob tej priložnosti izročili za to pripravljeno odlikovanje, je iz
nenada odšla, sin in dve hčerki, šest vnukov, številni pravnuki. 
skupaj z borci in prijatelji, pa so jo z bolečino v srcu pospremili 
na njeni zadnji poti. 

Turkova mati bo živela v našem spominu kot napredna in 
odločna slovenska partizanska mati, ki se je z vso svojo dru
žino vključila v borbo in vztrajala v njej za svobodo in pravič
nejše odpose med ljudmi. 

Mx 
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Ob obisku 
folklorne 
skupine 

Vukaševič 
Diogen 

iz Surčina 
na Vrhniki 

Dne 11 8.1982 je gostovala 
na Vrhniki folklorna skupina iz 
Srbije. 

Ansambel nam je v različnih 
plesih naših narodov in narodno
sti prikazal vso lepoto, živahnost 
in nežnost, ki veje iz njih. Nismo 
strmeli samo nad čudovitim ple
sanjem plesalcev in plesalk, 
ampak tudi nad izredno barvitimi 
narodnimi nošami, ki so se vrstile 
^ruga za drugo. 

Člani folklorne skupine so 
obredli že veliko sveta in tujim 
ljudem prikazali delček naše kul
ture. Prispeli so tudi v Vrhniko, ki 
je v primerjavi z ostalimi svetov
nimi mesti prav majhna, vendar s 
tem še ni rečeno, da jih ne bi 
mogla dostojno sprejeti. Na ža
lost pa se je zgodilo ravno na
sprotno 

Dvorana Cankarjevega doma 
je bila resda polna in mislila sem, 
da so ti ljudje prišli gledat pred
stavo s takšnim namenom kot 
jaz. Pa sem se krepko zmotila. 

Uro in pol, kolikor dolgo je trajal 
o-pored, je bilo slišati nenehno 
govorjenje, vendar ne pritajeno, 
hahljanje, opazke na račun ple-
salkinih kolen in ob trenutkih, ko 
so bili plesalci tako »čudno oble
čeni« in ko so plesali tako 
»čudne« plese, (na primer nemi 
ples) govorjenje ni prenehalo niti 
takrat, ko je recitatorka presun
ljive /citirala dve pesmi. 

P, senetilo me je tudi število 
otrok, ki ni bilo tako majhno. Ti 
otroci (od 2—4 let), pa tudi mlajši, 
bi bili bolj primerni za v posteljo 
kot pa za na predstavo. Občasno 
je kateri izmed njih tudi zajokal. 

Zaradi vsega tega me je po
stalo sram in tesno pri srcu, ko 
smo naše goste tako »lepo« 
sprejeli. 

Da pa naredim še piko na i, naj 
povem, da je dvorana po svojem 
videzu nudila precej reven obraz. 
Nobenih rož, samo reflektorji so 
pokrivali gole stene na odru. 
Višek vsega pa so bile neo
prane črne zavese, v katerih je 
zevala precejšnja luknja. 

SAŠA BRICELJ 

Ljubljansko barje v arheoloških obdobjih 
Prisotnost človeka v starejši kameni 

dobi je na prostoru Ljubljanskega barja iz
pričana z osamelo najdbo jelenjega ro
govja pri Petričevi opekarni na Vrhniki. Na 
rogovju so viezi, narejeni s kremenovim 

Do ojezeritve južnega dela Ljubljanske 
kotline je prišlo v vlažni atlantski dobi, pred 
približno 7000 leti. Videti je, da so najdišča 
mikrolitov starejša, saj leže na zemljišču, 
ki ga je zalivalo Ljubljansko jezero v svo-

Koltšearska lončenina, izkopana v leti 1907—1908 v No
tranjih Goricah (hrani Narodni muzej) 

jem prvem stadiju. Priče prve naseljenosti 
človeka na tedanjem mostiščarskem je
zeru (t. j. zadnjem stadiju Ljubljanskega 
jezera), so znane s kolišča ob potoku Re-
snik pri Igu in s trdinskih naselij na južnem 
obrobju osamelca Bevke (ledina Zagra-
dišče), na osamelcu Blatna Brezovica (le
dina Pod njivo), pri Plešivid (ledina Za-
medvedca) in na prodnati terasi pred Igom 
(ledina Gmajna). Sodijo v čas prehoda 
med mlajšo kameno in zgodnjo bakreno 
dobo (okrog 2.300 pr. n. št.). 

K nekoliko mlajši koliščarski kulturi 
Ljubljanskega barja sodijo kolišča ob Ma-
harskem grabnu pri Igu ter okoli osamel-
cev Notranje Gorice in Blatna Brezovica. 
Najdbe so iz bakrene dobe (okrog leta 
2000 pr. n. št). Najmlajše poznobakreno-
dobne stavbe na koleh, so na barju se
verno od Iga. Bile so prve tovrstne razi
skane naselbine pri nas, odkrite v letih 
1875 - 1877 na ledinah Kepje in Parti. V 
isti čas (okrog 2000 — 1700 pr. n. št.) so
dita še kolišči pri Kamniku pod Krimom in 
na Šid v Ljubljani. Podobo o gosti nase
ljenosti Ljubljanskega barja dopolnjujejo 
še posamezne najdbe koliščarske lonče-
nine, kamnitega in roženega orodja iz Bo
rovnice, Blatne Brezovice, Vnanjih Goric, 
Plešivice itd. Kolišče ob Šivcovem grabnu 
pri Prevaljah pripada verjetno že bronasti 
dobi Stalno naseljenost kotline Ljubljan
skega barja v času kolišč so zagotavljali 

Stavbe na koleh na Ljubljanskem barju (maketa v Narodnem 
muzeju) 

verjetno številna ledinska in krajevna 
imena, npr Dobje, Ajdovšček pri Igu, na
dalje Zgornje Blato, Blatna Brezovica itd. 
ki so se ohranila z življenjem vred do da' 
našnjih dni. Žal pestra najstarejša zgodo
vina Ljubljanskega barja ni predstavljena 
javnosti s posebno zbirko izkopanin tako*' 
Narodnem kot Mestnem muzeju (v obed 

uzejih je z barja skupno več kot 10.000 

orodjem. Najdba sodi v čas zadnjega po-
ledenitvenega sunka v vzhodnih Alpah 
(Wiirm III, okrog 20.000 pr. n. št). V času 
med starejšo in mlajšo kameno dobo, 
najmanj pred 7000 Isti, pride do prve ob
sežnejše naselitve barjanske kotline. 
Znanih je že 10 trdinskih najdišč drobnega 
kremenovega orodja (mikrolitov), odbit
kov in fosiliziranih živalskih kosti na osa-
melcih in obrežju, in sicer od Goričice pri 
Mali Ligojni, Blatne Brezovice (Pod njivo), 
Plešivice, Dobčenice, Jezera in Iga do 
Brega pri Škofljici. Verjetno gre za naselja 
na prostem, na nekoliko dvignjenih, pred 
vodo varnih legah. 

Čoln izdolbenec iz prazgodovinskih kovinskih obdobij, izkopan 
v barju pri Mateni (hrani Narodni muzej v Ljubljani) (foto: M. 
Aljančič) 

poleg lova, ribolova nabiralništva tudi živi
noreja in začetki poljedelstva. Nadaljnje 
bivanje človeka na območju Ljubljan
skega barja dokazujejo naključne in povr
šinske najdbe iz kovinskih prazgodovin
skih obdobij, tako iz starejše bronaste 
dobe (okrog 1700 - 1200 pr. n. št), 
mlajše bronaste dobe ali obdobja kulture 
žarnih grobišč (okrog 1200 — 750 pr. n. 

št.) terstarejšein mlajše železne dobe (od 
okrog 750 pr. n. št. do našega štetja). 

Značilnost prazgodovinskih kultur po 
mostiščarskem obdobju je v tem, da ljudje 
naseljujejo obrobje Ljubljanskega barja. V 
obeh železnih dobah so poselili celo bliž
nje hribovje, od koder poznamo gradišča, 
npr. na Golem, Gradišču pri Pijavi gorici, 
Logu pri Brezovici, Pungertu nad Igom in 
Gradišču nad Dobrovo. V rimskem času 
se naselja spet pomaknejo v ravnino, 
predvsem k važnim razpotjem in promet
nim zvezam. Ob rimski cesti, ki je po se
vernem obrobju Ljubljanskega barja vo
dila iz Furlanske nižine proti Panoniji, sta 
se razvila mesto (colonia) Emona in pri
staniško naselje in prekladališče tovorov 
(portorium oziroma emporium) Nauportus 
(Vrhnika) ob Ljubljanici. V novi podobi so 
zaživela tudi naselja predrimskega prebi
valstva, npr. vicusna Igu. Ta je obvladoval 
staro prazgodovinsko pot, ki je po južnem 
obrobju Ljubljanskega barja povezovala 
Notranjsko z Dolenjsko. O zgodnji staro-
slovanski naselitvi barjanske kotline za 
zdaj ne vemo mnogo. Leta 1979 so bili v 
strugi Ljubljanice pri Podpeči odkriti staro-
slovanski glineni lonci (8. — 9. stol), okra
šeni z valovnico in metličastim potegom. 
Iz istega najdišča sta znani tudi dve že
lezni spathi (dvorezna meča), datirani v 6. 
stoletje; takšno orožje so nosili germanski 
vojščaki v času velikega preseljevanja, v 
burnem obdobju odmiranja sveta antike in 
rojevanja srednjega veka. Priča kontinui
rane naselitve barjanskih tal v staroslo-
vanskem zgodnjem srednjem veku so 

predmetov, najmanj pol toliko pa jih hrafl 
Arheološki oddelek Filozofske fakultete)-
Ni tudi krajevne muzejske zbirke na ar
heološko bogatih tleh antičnega Nauorta, 
na Vrhniki 

DAVORIN VUGA 

Staroslovanski lonec, okra 
sen z valovnico, najden * 
Ljubljanici pri Podpeči (foto: 
M. Grm) 

ORGANIZATORJI KULTURNEGA ŽIVLJENJA 
V DELOVNIH ORGANIZACIJAH 

Lesena past za lov na barsko divjad, najdena v barju pri Črni vasi 
(hrani Narodni muzej) (foto: M. Aljančič) 
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Nataša Muha: Kar precej truda 
je treba, da najdeš čas 

za kulturo 
. Naj po krajšem premoru spet nadalju

jem s predstavitvijo organizatorjev kultur
nega življenja v vrhniških delovnih organi
zacijah Tokrat sem se pogovarjala z Na
tašo Muha, ki skrbi za popestritev kultur
nega življenja v Komunalnem podjetju na 
Vrhniki. 

Že ob najinem prvem srečanju sem v 
Nataši Muha zasledila precej živahnosti in 
temperamenta, pa tudi idej za popestritev 
kulturnega življenja in ne nazadnje tudi 
poguma za uresničitev le-teh. In prav to so 
lastnosti, ki so potrebne uspešenemu or
ganizatorju. Tudi pri tokratnem pogovoru 
se mi je potrdi I moj prvi vtis. Tako živo mi je 
na primer opisala lanskoletni obisk dedka 
Mraza v njihovem podjetju, da sem si kljub 
poletni vročini zamišljala razpoloženje 
otrok, ko jih je na saneh, in seveda z darili, 
obiskal dedek Mraz. 

Nataša se je bolj načrtno začela ukvar
jati z organiziranjem kulturnega življenja v 
Komunalnem podjetju Vrhnika po prvem 
seminarju, lahko rečemo spoznavanem 
sestanku v letu 1981, za tiste, ki naj bi za
čeli s popestritvijo oziroma organizacijo 
kulturnega življenja v naših delovnih or
ganizacijah V začetku je sodelavce sez
nanjala s kulturnimi prireditvami na Vrhni
ki, jih o tem obveščala na oglasni deski, po 
njihovih delovodjih, sodelavce v »upravni 
zgradbi- pa kar sama. Pomagali so ji tudi 
sodelavci, ki se sami kulturno udejstvujejo 
zunaj delovne organizacije. Tako na pri-' 
mer imajo med seboj člane vrhniškega pi
halnega orkestra in Folklorne skupine Li-
gojna. Ti so za svoj nastop kar sami nare
dili reklamo. Nataša je začela z nakupom 
vstopnic preko sindikata, potem si je ••pri
borila" kulturno stran v internem glasilu 
»Komunalec" Ravno sedaj v vsaki šte
vilki tega glasila predstavlja kakšnega 
znanega slikarja, pisatelja ali zanimivo 
knjigo. Če to glasilo vsaj s te strani primer
jamo z drugimi podobnimi glasili, je to že 
lep uspeh, saj za kulturo ponavadi pri vseh 
mogočih težavah m prikazovanjih rezulta
tov poslovanja zmanjka prostora. 

Ko se je Nataša že bolj vživela v delo, je 
izdelala načrt potrebnih finančnih sred
stev za kulturno življenje v DO. Preko 
mladinske organizacije m sindikata so ta 
načrt tudi uresničili, vendar pa se veliko 
stvari da naredili brezplačno, samo če so 
ljudje zainteresirani m će je dovolj volje. 
Nataša je povedala, da v Komunalnem 
podjetju nima problemov s tem. Tu so 
mladinci, ki marsikatero stvar rešijo brez 
formalnih sestankov in zapisnikov. Tako ji 
je na primer z veliko pomočjo pomočjo 
mladincev, pa tudi drugih sodelavcev, za 
novo leto 1981 - 1982 uspelo popestriti 
obdaritev otrok svojih sodelavcev Sode
lavec je v originalni preobleki predstavljal 
dedka Mraza, mladinci so novoletno okra
sili mehanično delavnico, tu so bile sani, tu 
so bila danla, tu so bili otroci. In seveda 
njihovi starši — delava Komunalnega po
djetja — ..firbd« ceš, kakšnega vraga 

pa je Nataša sedaj pogruntala?«. Priredi
tev je uspela in Natašo so fantje — večina 
zaposlenih v Komunalnem podjetju je, kot 
zahteva narava dela, moškega spola —• 
začeli mnogo resneje obravnavati, ker so 
videli, da njeno delo rodi uspeh. 

Nadalje je Nataši ob 8. marcu uspelo 
pripraviti razstavo ročnih del svojih sode
lavk. Razstavni prostor so bili kar pisarni
ški prostori; sodelavci so si razstavo ogle
dali po končanem delu in po svojem okusu 
glasovali za najboljši izdelek. Ob koncu 
dneva je posebna komisija preštela gla
sove za posamezne izdelke in razglasila 
tri najboljše, predsednik sindikata pa je 
njihovim ustvarjalkam podelil skromne 
nagrade. Skoda, da si razstave nismo 
mogli ogledati tudi drugi! 

Morda je Natašino delo pri organiziranju 
takih razstav in podobnih prireditev lažje, 
ker v Komunalnem podjetju nimajo 
izmenskega dela, razen v izjemnih prime
rih, pa tudi prostorskih težav nimajo veli

kih. Nataša je tudi omenila, da vsega tudi 
ne bi bilo tako lahko organizirati, če vodilni 
delavci ne bi bili zalo. Prav pri njih je tudi 
razumevanje za druge oblike kulturnega 
življenja. 

Med sodelavci je Nataša opazila veliko 
zanimanje za knjige, časopise oziroma 
branje na sploh. Tu ne gre samo za nakup 
knjig, sodelavci si med seboj izmenjujejo 
dobre knjige in se tudi ustno seznanjajo z 
njihovo vsebino. Njeni sodelavci jo veliko
krat kar sami povprašajo, če so na razpo
lago vstopnice za to ali on predstavo, vča
sih pa za kakšno stvar tudi ni pravega za
nimanja Precej je na primer bilo zanima
nja za nastop Slovenskega okteta, za Kul
turne dneve v Bistri, da ne govorimo o na
stopu Andreja Šifrerja, itd. 

Morda ljudje po vseh dnevnih naporih 
iščejo nekaj za sprostitev, nekaj, kar jih 
odtegne od skrbi. Zato bi veljalo tudi v bo-
uoce ponuditi ljudem :^ke kulturne priredi

tve, ki bi jih pritegnile. Seveda pa vsem ni
koli ni mogoče ugoditi. Nataša opaža ne
zainteresiranost za kulturno dogajanje' 
delovni organizaciji med delavci iz drugi'1 

republik. Kar nekam preveč se zapirajo' 
svoj krog. Zato se Nataša pripravlja nI 
pogovor z njimi, da bi ji sami povedali, kH 
si želijo. 

V pogovoru sem izvedela, da je v KC 
munalnem podjetju precej živahno tudi n' 
področju športnega življenja. Glavna za
nimivost je bila vsekakor nogometni 
tekma med »starimi« in »mladimi«. 

Pogovarjali sva se tudi o pomoči ozi
roma sodelovanju z Zvezo kulturnih orge-

nizacij na Vrhniki. Pohvalila je organiza
cijo seminarja za kulturne organizatori* 
njihovo nadaljnje sestajanje in izmenjavi 
izkušenj. Seveda pa na teh sestankih i" 
ob pogovoru s tajnico ZKO ne moreš H 
dobiti nekega kalupa, po katerem bi bre* 
problemov organiziral kulturno življenj« 
po organizacijah. Tu dobiš samo neka) 
idej, nekaj misli, priporočil, od tebe same-
ga, tvoje iznajdljivosti in poguma, pa P 
potem največ odvisno. Seveda pa bi 
brez teh sestankov ta stvar šeležja. Na
taša meni, da bi bil v velikih DO kar potre-

ben poklicni organizator kulturnega živi)*" 
nja, saj je ob svojem rednem delu včasih 
potrebno kar precej truda, da najdeš ca! 
tudi za kulturo. Naj dodam še svoje mn*-

nje, da bi na primer Nataša v vlogi poklic 
nega organizatorja kulturnega žviljenja' 
DO lahko zelo dobro delovala. 

Nadalje sva se dotaknili ankete, ki f5 

nameravamo izpeljati v jesenskem času* 
pomočjo ZKO Vrhnika. S to anketo naj" 
za začetek ugotovili, kaj si Vrhničani C 
področju kulture pravzaprav želimo, češ* 
je premalo, kje »škriplje«. Izbrati bore11 

morali tak način anketiranja, ki bo z ra
zmeroma majhnimi stroški dal zadovoljil 
rezultate. V veliko pomoč bodo tu v delo1'' 
nih organizacijah organizatorji kulturne!!8 

življenja, ki bodo ankete razdelili med sc 
delavci, za krajevne skupnosti pa NataJI 
predlaga, da bi morali angažirati mladirK* 
po osnovnih organizacijah, pa tudi tovaC 
šice v osnovnih šolah bi lahko pomagaies 

svojimi učenci. Vsekakor naj bi vrhnišK* 
mladina le več svojega časa in delovanji 
posvetile tudi kulturi. 

Kaj naj še zapišem o Nataši? Sama i' 
omenila, da ji je žal, ker stanuje v Logatflf 
pa je zato prikrajšana za marsikatero pn-

reditev na Vrhniki, vendar si prizadeva, <f' 
je sproti na tekočem o vsem. Pogreša s' 
več in razumjjivejših informacij o kulturni'1 

dogajanjih pri nas. V prostem času ji f 
nepogrešljiva knjiga, ukvarja se s plat«" 
njem. kuhanjem, pa tudi marsikata10 

predstavo si ogleda... 
Naj zaključim ta prispevek z mnenje"1 

da v naših delovnih organizacijah na Vrt1, 

niki potrebujemo več takih Nataš, pot«"1 

pa bi se tudi mi lahko pohvalili s živahni"1! 
kulturnim dogajanjem. 

ZDENKA TOMAŽ*1 
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S A M O U P R A V N A S T A N O V A N J S K A 

S K U P N O S T V R H N I K A 

C e s t a g r a d e n j 1 

Štev.: 23/1359 
Datum: 5. 8. 1982 

R a z p i s u j e 

Natečaj 
za najem poslovnih prostorov 

na Vrhniki 
1. Cankarjev trg 3 
2. Borovnica 53 
3. Borovnica 9 

50,49 m 2 

25,00 m 2 

25,00 m 2 

Rok za oddajo prošenj je do 1. 9. 1982. 

Na osnovi 27. člena Pravilnika o dodeljevanju družbenona-
jemnih stanovanj iz sredstev solidarnosti objavlja Odbor za 
solidarnost v stanovanjskem gospodarstvu skupščine Samo
upravne stanovanjske skupnosti Vrhnika 

Prednostno listo 
za dodelitev solidarnostnih stanovanj po 7. natečaju 

Prosilci so se uvrstili takole: 

Mesto Prosilec Naslov Štev. točk 

1. Bul j Stoja Verd 100 560 
2. Rajh A n a Verd 75 535 
3. Režonja Li l jana Borovnica 264 535 
4. Jeranče Jože Idrijska 35 520 
5. Berlak An ica Gradišče S - l 505 
6. Jevtić Zdravko Na Klancu 20 465 
7. Zrnić Dušanka Ljubljanska 39 425 
8. Boršič Josip Borovnica B-7 220 
9. Simić Nebojša Močilnik 4 175 

O dodelitvi stanovanj bo sklepal zbor uporabnikov skupščine 
Samupravne stanovanjske skupnosti Vrhnika. 

Pripombe na prednostno listo je treba poslati v 10 dneh na 
Samoupravno stanovanjsko skupnost Vrhnika, Cesta gradenj 1. 

P R E D S E D N I K O D B O R A 
Dragica Gornjak 

DOM JLA PRIREJA TEČAJE 
IN VPISUJE V SEKCIJE 

Letos bodo v Domu J L A na Vrhniki organizirali več tečajev: 
— začetni in nadaljevalni tečaj slovenskega jezika, 
— začetni tečaj nemškega in angleškega jezika, 
— začetni in nadaljevani tečaj krojenja in šivanja, 
— tečaj makrameja, 
— tečaj daktilografije, 
— tečaj z a fotoamaterje začetnike, 
— plesni tečaj 

Vsi tečaji se bodo predvidoma začeli sredi oktobra. Prijave 
pa sprejemajo do 20. septembra. Vsa dodatna pojasnila dobite 
v Domu J L A na Vrhniki (tel. št. 751-356). 

Vpisujejo tudi v naslednje sekcije in društva: 
— folklorno, 
— otroški pevski zbor 
— recitatorsko in dramsko 
— fotoamatersko 
— radioamatersko 
— šahovsko 
— strelsko 
— sekcijo z a družbeno aktivnost žena. 

Od 4. septembra dalje pa bo vsako soboto ob 10. uri pred
stava risanih in igranih filmov za otroke in mladino. Pionirje in 
mladince vabimo na predstave v čim večjem številu. 

Levstik Franc 
Čevljarstvo 
Borovnica 62, 61353 Borovnica 
Obveščam vse stranke, da se bom s 1. oktobrom 1982 preselil v 
nove poslovne prostore. Delavnica je v novi hiši št. 296, t. j . v 
ulici ob novih blokih. 

Rudi Velkavrh 
Dobovičnikova 21 
V R H N I K A 

SERVIS TRANZISTORSKIH IN E L E K T R O N S K I H NA
P R A V 
(kasetofoni, avtoradio, usmerniki, radioaparati) 

ZAHVALA OB NESREČI 
Ob elementrani nesreči, ki me je zadela 10. junija letos, se iskreno 

zahvaljujem Gasilskemu društvu Brezovica pri Borovnici za gašenje 
požara. Zahvaljujem se tudi kmetom Laze in sosednjih vasi, ki so mi 
tako solidarno pomagali. Posebno se zahvaljujem delavcem Žage 
LIKO iz Borovnice in vsem ostalim, ki so mi na kakršenkoli način po
magali, da sem si zgradil novo gospodarsko poslopje. 

IVAN ROT 
Zabočevo 23 

Borovnica 

Poimenovanje ulic na Logu in v Borovnici 
Na Geodetski upravi pripravljajo odloka o imenovanju ulic na Logu 

in v Borovnici. Nekateri krajani so sodelovali v pripravi osnutka od
lokov, večina pa nI seznanjena z predlaganimi Imeni ulic. Zato smo 
se z upravnimi organi odločili, da objavimo delovno gradivo in omo
gočimo krajanom kar najširšo razpravo. 

V naselju Log se ulice poimenujejo: 

1. Nova cesta, ki je bila zgrajena ob novi OŠ Log — Dragomer in poteka 
od Molske ceste do Dragomerške, se imenuje ŠOLSKA CESTA. 

2. Cesta, ki poteka pod hribom Strmca med Logom in Dragomerjem od 
hiše Kregar do Brajiča, se imenuje CESTA POD STRMCO. 

3. Cesta, ki poteka od republiške ceste do transformatorja pri cesti Do
lomitskega odreda, se imenuje MOLSKA CESTA. 

4. Cesta od trgovine »Merkator«, ki se konča pri hiši Tretnjak, se imenuje 
CESTA DOLOMITSKEGA ODREDA. 

5. Cesta, ki bo povezovala bodoči del naselja Mole od Kogovška do Ja
neza Novaka, se imenuje CESTA IVANA KAVCNIKA. 

6. Cesta, ki poteka od ceste Dolomitskega odreda pri Popitu do ceste 
Ivana Kavčnika, se imenuje PIONIRSKA CESTA. 

7. Cesta, od parcele 1358/5 do parcele 135571 se imenuje KRATKA 
CESTA. 

8. Cesta, ki poteka ob kmetiji Novak in se zaključi na vrhu brega nad 
Kavčnikom, se imenuje CESTA NA BREG. 

9. Cesta od parcele 1322/4 do parcele 1322/8, Kavčnika, se imenuje 
PREČNA CESTA. 

10. Cesta, ki se pri hiši Pupis priključi cesti Dolomitskega odreda, ter po
vezuje novo naselje na zahodnem delu Mol, se imenuje CESTA 
OSVOBODILNE FRONTE. 
Cesta, ki poteka od Ceste OF pri hiši Štivan in se konča na Ferjanki, se 
imenuje POT NA FERJANKO. 
Cesta, ki se povezuje na cesto Dolomitskega odreda pri Kozjeku Vik-
toriju poteka skozi Rosovše do Velkavrha Franca in se imenuje VR-
HOVČEVA CESTA. 
Republiška cesta, ki poteka skozi naselje Log, se imenuje LOŠKA 
CESTA 
Cesta, ki se prične ob Verbičevi hiši, poteka skozi Kačjo vas in Jorda-
nov kot ter se zaključi ob hribu Kamne gorice, se imenuje RIMSKA 
CESTA. 
Cesta, ki poteka od parcele 164678 do parcele 16451 pri hiši Štrubelj, 
se imenuje CESTA V HRASTJE. 
Cesta, ki poteka od Rožnika do Jamovega gozda, parcela 2029/3, se 
imenuje STARA CESTA. 
Cesta, ki poteka od parcele 1711/1' in poteka v Lipavce do parcele 
1672/2, se imenuje CESTA V LIPAVCE. 
Cesta, ki poteka od parcele 1648/2 do parcele 1647/2 (Logar), se 
imenuje CESTA OB POTOKU. 
Cesta od parcele 1877/2 do parcele 1864/3, ki se pri Remškarju od
cepi proti jugu, se imenuje CESTA NA POLJE. 

20. Cesta od parcele 1348 od republiške ceste proti Suhadolniku do par
cele 1855/2, se imenuje CESTA 8. MAJA. 

21. Nadaljevanje Ceste 8. maja od parcele 1735 do parcele 178573 se 
imenuje CESTA V KOT. 
Cesta, ki poteka od parcele 183576 do parcele 1839/2 se imenuje 
HERCEGOVSKA CESTA. 
Cesta, ki poteka mimo vrstnih hiš od parcele 1836/2 do parcele 
1839/16, se imenuje CESTA NA MELE. 

24. Cesta, ki se odcepi pri nadvozu vrhniške železnice od parcele 1818/3 
do parcele 1809/1, se imenuje CESTA BORCEV. 
Cesta, ki poteka južno od avtoceste, parcela 1379/24 in proti smeri 
Notranje gorice do parcele 1377/4, se imenuje BARJANSKA CESTA. 
Cesta, ki poteka v bodočem naselju vrstnih hiš, parcela 18531 , se 
imenuje VRSTNA CESTA. 

25 

26 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18. 

19 

22 

23 

V NASELJU BOROVNICA SE ULICE POIMENUJEJO: 
1. Cesta, ki se prične pri parceli 572/1 nato proti jugu do mosta preko Bo-

rovniščice pri Dražici, se. imenuje ZALARJEVA CESTA. 
2. Regionalna cesta, ki poteka od parcele 698 proti Ljubljani do parcele 

602, se imenuje LJUBLJANSKA CESTA. 
3. Ulica, ki se prične pri stebru viadukta parcela 2080/9 in poteka proti 

železniški postaji vključno z železniškimi objekti preko proge, se ime
nuje KOLODVORSKA ULICA. 

4. Ulica, ki poteka skozi novo naselje od parcele 580/2 do parcele 557/3, 
se imenuje ULICA BRATOV MIVŠEK. 

5. Ulica, ki poteka od parcele 586/1, to je od starega transformatoja v 
novem naselju proti zdravstvenemu domu do parcele 511 , se imenuje 
MIKUŽEVA ULICA. 

6 Ulica, ki poteka mimo Ljubljanske banke in stanovanjskih blokov od 
parcele 589/3 do parcele 446/5, se imenuje GRADIŠNIKOVA ULICA. 

7. Ulica, ki poteka proti Obrtniku od parcele 662/2 do parcele 680, se 
imenuje OBRTNIŠKA ULICA 

8. Ulica, ki se prične pri parceli 1689/1 in poteka skozi železniški podvoz 
proti Podgori do parcele 1708/1, se imenuje ULICA BRATOV DEBE-
VEC. 

9. Ulica, ki poteka od parcele 1889/5 do parcele 1703/16 v novem nase
lju ob železniški progi, se imenuje DEMŠARJEVA ULICA. 

10. Cesta, ki se prične pri parceli 1618/1 in poteka od železniške postaje 
vzporedno ob gozdu proti Bregu do parcele 1862/1, se imenuje 
CESTA POD GORO. 

11. Cesta, ki se prične pri parceli 2071 in poteka na staro železniško po
stajo do parcele 2080/14 in 2080/24, se imenuje CESTA NA STARO 
POSTAJO. 

12. Ulica, ki poteka od TVD Partizan od parcele 2040 proti stari postaji do 
parcele 2055-2, se imenuje ULICA POD VIADUKTOM. 

13. Ulica, ki poteka od napajalnega korita pri Debevcu na grič od parcele 
2046 do parcele 2082-2, se imenuje CERKOVA ULICA. 

14. Ulica, ki se prične pri bivši kovačnici in poteka vzporedno z železniško 
progo od parcele 2117 do parcele 2120/2, se imenuje ŠVIGLJEVA 
ULICA. 

15. Cesta, ki poteka od podvoza železnice na vasi na grič nad progo od 
parcele 2168 do 2089/3 in 2162 do parcele 2159/2, se imenuje 
CESTA NA GRIČ. 

16. Pot, ki se prične pri parceli 2169/3 in poteka proti zajetju Malence do 
parcele 2570/2, se imenuje POT NA MALENCE. 

17. Tržni prostor pred pošto in Merkatorjem ter povezava do šolskega 
igrišča od parcele 2 0 8 0 5 do parcele 5382 , se imenuje MOLKOV 
TRG. 

18. Ulica, ki se prične pri parceli 289/T in poteka ob osnovni šoli in krajevni 
skupnosti do parcele 273, se imenuje ŠOLSKA ULICA. 

19. Cesta, ki poteka od Rimske ceste v naselje Jele, to je od parcele 357 
do parcele 252/1, se imenuje POT V JELE. 

20. Cesta, ki se prične pri parceli 227 in poteka mimo stare pošte ter po 
makadamski cesti proti Dražici do parcele 151, se imenuje RIMSKA 
CESTA,-

Z A H V A L A 

O b boleči izgubi našega dragega ata 

Jožefa Kogovška 
iz Smrečja 36 

se iskreno zahvaljujemo sosedom, prijateljem in znancem za tola-
žilne besede, podarjeno cvetje in vence ter ostalo pomoč . Posebno 
se zahvaljujemo za požr tvova lno zdravljenje dr. Kogoju , dr. Lav-
renčiču, dr. Draš le r jev i -Rožmanc in višji medicinski sestri Mi len i 
iz Doma upokojencev Vrhnika za neseb ično p o m o č v času oče tove 
bolezni. Hvala tudi govorniku Srečku Leskovcu za poslovilne 
besede, pevcem iz Šentjošta in duhovniku za opravljen obred, 
krajevni skupnosti Podl ipa-Smreč je in Gasilskemu društvu Pod-
l ipa-Smrečje , kolektivom Iskra Hor ju l , Kladivo Žiri , Mercator 

Dolomi t i , L I K O Vrhn ika , D o m upokojencev Vrhn ika . 
Hvala vsem, ki ste ga spoštovali in cenili ter ga pospremili, na 

njegovi zadnji poti . 

Smrečje , Vrhn ika , D o l pri Borovnici , Hor ju l , Cerknica, Ve rd , 
Ži r i , 3. junija 1982 

V s i njegovi 

Z A H V A L A 

O b boleči izgubi naše drage mame, sestre, tete, stare mame in tašče 

Terezije Troha 
rojene G rum 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem 
za izrečena sožalja in darovano cvetje. Hvala tudi sosedom in vsem, 
ki ste jo spremili na njeni zadnji poti. Posebno se zahvaljujemo 
druž inama Mušič in Turšič za p o m o č ter sosedom Lužar, Brodnik 
in Rahne. Zahvaljujemo se tudi duhovniku za obred in poslovilne 

besede. Vsem in za vse iskrena hvala. 

Borovnica, Kranj 

Žalujoči: hčerki Antonija in Terezija z družinama 

Z A H V A L A 

O b boleči izgubi dobre sestre 

Mici Jesenko 
iz Smrečja 

ki je dotrpela 10. avgusta 1982, se iskreno zahvaljujemo vsem so
rodnikom in sosedom za nesebično p o m o č , za darovano cvetje in 

ude ležbo na njeni zadnji poti. 
Posebno zahvalo smo dolžni dr. Draš le r -Rožmančev i in vsemu 
osebju Doma upokojencev na V r h n i k i , krajevni skupnosti in G a 
silskemu društvu Podl ipa-Smreč je , pevskemu zboru in župniku 
za pogrebni obred. 

Še enkrat hvala vsem 

Vsi njeni 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi naše drage mame, stare mame in babice 

Marije Japelj 
roj. Miku/ 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam stali ob strani v naj
težjih trenutkih, jo tako številno spremili na njeni zadnji poti, 
ji darovali vence in cvetje, nam pa izrekli ustno ali pisno sožalje. 
Posebej se zahvaljujemo predstavnikom K O Z B N O V Borovnica 
za čas tno spremstvo, tov. Fani Martinčie pa za ganljive besede 

ob slovesu. 

Ohrani l i jo bomo v lepem in trajnem spominu! 

Hvaležni otroci z družinami 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi 11-letnega sina, brata in vnuka 

Gašperja Možine 
z Zaplane nad Vrhniko 

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, k i so nas tolažili in nam 
pomagali v najtežjih trenutkih, vsem darovalcem cvetja in vencev 
ter vsem sorodnikom, znancem in prijateljem, k i so se poslednjič 
poslovili od našega Gašper ja . Še zlasti se zahvaljujemo otrokom 
in tovarišici učiteljici 4. b razreda vrhniške osnovne šole , lastnikom 
vikendov, ki so darovali cvetje, zaplaninskim in č rnuškim gasilcem 
in zaplaninski mladini, k i so se udeležili pogreba. Hva la tudi pev
skemu zboru za obču t eno petje, pionirju za poslovilni govor ob 

grobu in upravitelju zaplaninske fare za opravljen obred. 
Še enkrat hvala za izkazano sočutje! 

Družina M ožina 

Z A H V A L A 

O b izgubi dragega moža, očeta in deda 

Franca Turka 
se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem ter organizaciji / B , upokojencem, T O Z D G G Vrhn ika , 
O O S V . P. in /upniku za lep obred. Zahvaljujemo se vsem, ki ste 
ga pospremili na njegovi zadnji poti, mu darovali cvetje in nam 

i / r a / i l i sožalje. 

Žalujoč': žena Marija, sin Franci in hčerka Marija z družinama 



ODPRTA VRATA HRAMOV UČENOSTI — BOROVNIŠKI ŠOLARJI ZAČELI S CELODNEVNO ŠOLO 

Zvonec v celodnevni šoli že zvoni 
Odprla so se vrata hramov učenosti. 

Tokrat so v novo šolsko leto borovniški 
šolarji zakoračili v nekoliko drugačno 
šolo, kot so je bili vajeni doslej. Odslej 
»trgajo hlače« v klopeh celodnevne šole. 
Že ob odločitvi, da se zgradi prizidek k 
šoli v Borovnici, je padla tudi odločitev za 
celodnevno šolo. Nova moderna šola 
daje namreč vse prostorske pogoje za 
dobro organiziranje pouka v celodnevni 
šoli. Seveda pa prehod ni bil tako enosta
ven. Je že tako, ljudje smo pač takšni, da 
se marsikdaj težko prilagodimo nečemu 
novemu. Precej dela so morali opraviti 
vsi, ki so bili angažirani za pripravo ce
lodnevne šole. Levji delež so nedvomno 
opravili učitelji in odbor pri krajevni kon
ferenci SZDL, ki ga vodi Dušan Vuleta. 

Pouk je že stekel! Kakšna je ta »nova šola«, 
se še marsikdo sprašuje? Ravno o tem smo se 
pogovarjali z ravnateljem Ferdinandom Pete
linom, s psihologinjo Zdenko Frljak, z vodjo 
šolske prehrane Heleno Hrovatin in s pred
sednikom koordinacijskega odbora za pri
pravo prehoda na celodnevno šolo Dušanom 
Vuleto. 

»V koordinacijskem odboru smo videli že od vsega 
začetka — to je od januarja letos, ko je bil ustanovljen — 
izredne prostorske možnosti, da se uvede celodnevna 
šola. Zato smo že na prvem sestanku februarja ustano
vili komisije za posamezna področja, da je bilo delo 
učinkovitejše. Člani teh komisij so se polno angažirali. 
Tako so komisija za medsebojna delovna razmerja in 
stanovanjske razmere, komisija za šolsko kuhinjo in re
gresiranje prehrane, za interesne dejavnosti, za urnik, 
razpored dela in prosti čas, za materialna in finančna 
vprašanja, za delo s starši in informiranje in komisija za 
učno tehnologijo dobro opravile svoje naloge Poudariti 
moram, da so delovale popolnoma samostojno. Gladko 
ni šlo ravno vse. Koncem meseca maja je šolo obiskala 
komisija iz Republiškega zavoda za šolstvo in ugotovila 
določene pomanjkljivosti. Pripombe so bile na šolsko 
kuhinjo in šolsko igrišče, ki je v končni fazi izgradnje. 
Poudariti moram tudi to, daje bil koordinacijski odbor za 
pripravo na prehod na celodnevno osnovno šolo pri 
SZDL Borovnica sprejet tudi na vseh samoupravnih ni
vojih osnovne šole Borovnice tako v samem kolektivu 
kakor tudi na svotu staršev in svetu šole, ki ju sestavljajo 
člani delovnega kolektiva, starši in predstavniki DPO v 
kraju. Kljub začetnim težavam, ki jih je odbor imel, je 
delo tekoče steklo, predvsem moram tu poudariti delo 
čianov kolektiva osnovne šole kakor tudi zunanjih čla
nov in. predstavnikov DPO v kraju, ki šo delo odbora 
spremljali z zanimanjem in vzpodbudno od vsega za
četka. Želel bi poudariti tudi to, da kljub nekaterim govo
ricam, živčnim in napetim odnosom, ki so se pojavili 
med krajani takrat, ko smo pričeli z obveščanjem star
šev na roditeljskih sestankih, so ti roditeljski sestanki 
uspeli. Tudi iz pogovorov staršev smo se veliko naučili. 
Vprašanja in dileme, so se pojavljali ria sestankih in 
treba jih je bilo rešiti hitro, stoodstotno prepričano, 
vedno pa z odkritim pogovorom. Tudi starši sami so 
končno pokazali veliko pripravljenost za uvedbo celod

nevne osnovne šole in z njimi samimi je lahko odbor 
oblikoval neke boljše rešitve. 

Koordinacijski odbor naj bi deloval tudi vnaprej, to je 
mnenje in želja vseh članov odbora, kajti tudi na koncu 
naslednjega šolskega leta bo potrebno pripraviti poro
čilo o delu v prvem letu delovanja celodnevne osnovne 
šole. 

Tako se bo odbor sestajal tudi vnaprej in že v polletju, 
pred pričetkom zimskih počitnic, bo potrebno sklicati 
starše ter skupaj z njimi odpraviti pomanjkljivosti, ki bi se 
v začetku pokazale,« pravi Dušan Vuleta. 

Kakšno bo življenje in delo v celodnevni šoli? 
O tem pravi ravnatelj Ferdinand Petelin: »Delo in živ

ljenje učencev v celodnevni šoli je razporejeno tako, da 
se prepletajo intelektualne dejavnosti z rekreativnimi, 
sprostitvenimi dejavnostmi, učenci imajo v času bivanja 
v šoli zagotovljeno tudi prehrano. 

Ker se zmogljivosti, potrebe in obveznosti učencev na 
posameznih stopnjah razlikujejo, mora biti temu 

Novost v organizaciji pouka na razredni stopnji je, da 
nekatere takoimenovane vzgojne predmete (likovna 
vzgoja, glasbena vzgoja, telesna vzgoja) poučujejo uči
telji predmetov. To se pravi, da en učitelj poučuje tak 
predmet v več razredih, v četrtem razredu pa so prevzeli 
poučevanje nekaterih od teh predmetov učitelji pred
metne stopnje. 

Katere pa so osnovne značilnosti, lahko bi rekli tudi 
posebnosti, takega osnovnega šolanja? Kje so predno
sti celodnevne osnovne šole? 

»V celodnevni osnovni šoli učitelj in učenec delata in 
živita skupaj, prideta v šolo in jo zapustita hkrati ter v šoli 
praviloma opravita vse svoje delo, skupaj pa preživita 
tudi del prostega časa. 

Prednost celodnevne osnovne šole pred osnovno 
šolo, ki ima organiziran poldnevni pouk, je predvsem v 
tem, da zagotavlja vsem učencem enake pogoje ya 
učenje, delo in razvedrilo. Tako uspešneje premaguje 
socialne in druge razlike, ki v sedanji osnovni šoli marsi-

Na novem športnem igrišču za katerega so denar združile delovne organizacije iz Borovnice in 
Krajevna skupnost gredo dela h kraju. V kratkem bodo položili asfalt, zelenice pa bodo krajani 
uredili s prostovoljnim delom. 

ustrezno organizirano tudi njihovo življenje in delo. 
Urnik celodnevne šole torej ni za vse učence enak. Za 
vse učence celodnevne šole se pouk začne ob polo-
smih Dopoldne imajo učenci razredne stopnje tri ure, 
učenci predmetne stopnje pa 4 ure pouka. Po drugi učni' 
uri imajo vsi malico. Po dopoldanskem delu pouka je 
daljši takoimenovani rekreativni odmor, v katerem se 
učenci sprostijo in si naberejo moči za samostojno uče
nje, ki mu sledi. Kosilo imajo učenci 1 in 2. razreda od 
11. do 12. ure, učenci 3. in 4. razreda, od 11.10 do 12. 
ure, učenci predmetne stopnje pa od 12. do 12.30. Po 
kosilu imajo prosti čas, v katerem si lahko prosto izbirajo 
svojo dejavnost, za učence razredne stopnje pa je ob 
dnevih, ko na urniku nimajo telesne vzgoje, organizi
rana rekreacija. V tem delu prostega časa poteka tudi 
večina interesnih dejavnosti. Popoldne pa imajo učenci 
1. in 2. razreda še eno šolsko uro. Učenci 3. in 4. razreda 
dve, od 5. do 8. razreda pa tri šolske ure, v katerih se v 
skladu s predmetnikom in njihovimi psihofizičnimi spo
sobnostmi izmenjujejo pouk, samostojno učenje in pro
sti čas učencev. 

Tako zaključijo svoje življenje in delo v celodnevni 
osnovni šoli učenci 1. in 2. razreda ob 14. uri, učenci 3. 
in 4. razreda ob 14.45, učenci od 5. do 8. razreda pa ob 
15.30. 

kateremu učencu onemogočajo ustrezen razvoj in na
predek. Precej je namreč še takih otrok, ki doma nimajo 
primernih pogojev za uspešno učenje Starši pa pogo
sto navajajo, da otroku ne morejo pomagati pri učenju in 
sproti preverjati, kako izpolnjuje svoje obveznosti. 

Pogost vzrok za učni neuspeh učencev je tudi po
manjkanje rednih delovnih in učnih navad. Precej je 
takih učencev, ki se učijo kampanjsko, torej takrat, ko 
pričakujejo, da bodo vprašani Tako osvojeno znanje pa 
je površno in kratkotrajno. Celodnevna organizacija 
šole pa omogoča učencem, da ob strokovni pomoči uči
telja pri urah samostojnega učenja sproti utrjujejo učno 
snov, pišejo naloge in tako tudi razvijajo delovne in učne 
navade. 

Celodnevna osnovna šola daje tudi večje možnosti za 
razvijanje svoje vzgojne funkcije. Življenje in delo v ce
lodnevni osnovni šoli omogoča razvijanje tovariških od
nosov, razvijanje medsebojnih humanih vezi. Učenci 
lahko v organiziranih vzgojnih situacijah oblikujejo in ra
zvijajo ustrezne vzorce vedenja,« poudarja psihologinja 
Zdenka Frljak. 

Pomembne so tudi razne interesne dejavnosti. 
»V celodnevni osnovni šoli dajemo velik poudarek 

drugim vzgojnoizobraževalnim dejavnostim, ki jih orga
nizira v obliki neobveznih predmetov interesnih dejav

nosti (krožkov). Bo več raznovrstnih krožkov, ki imajo 
izrazito vzgojno funkcijo. 

Za interesne dejavnosti se učenci odločajo prosto
voljno. V okviru teh dejavnosti razvijajo svoja posebna 
zanimanja. Tekom osemletnega šolanja lahko sodelu
jejo pri različnih interesnih dejavnostih in na ta način iš
čejo tisto področje, kjer pridejo do izraza posebne spo
sobnosti učencev, ki jih pri pouku ne morejo razviti 
Zgodaj razviti interesi so posebnega pomena pri iskanju 
in razvijanju ter odločanju za nadaljnje šolanje in po
klicno usmeritev. 

Interesne dejavnosti so zasnovane na programih, ki 
jih učenci oblikujejo s svojimi mentorji. S tem pa se uva
jajo tudi v samoupravljanje. 

Predvidevamo, da se bodo učenci odločali povprečno 
za dve različni dejavnosti v skladu s svojimi nagnjenji 
Poleg tega bodo nekateri sodelovali še v šolskem 
športnem društvu, v pevskem zboru ter dejavnostih, ki 
jih organizirajo druge institucije, npr. glasbena šola 

V celodnevni osnovni šoli bomo poskušali razviti 
družbeno koristno delo tako, da bi razvili naslednje de 
javnosti, ki jih do sedaj nismo imeli: čebelarstvo, šolski 
vrt, sadjarstvo itd. 

Interesne dejavnosti bodo obsegale različna področ
ja, tako da bodo imeli učenci možnost poiskati in izbirati 
tudi krožke, ki bodo v skladu z njihovim interesom: 

— Socialno skrbstveno področje bo obsegalo na
slednje krožke: prva pomoč, šolska hranilnica, prometni 
krožek. 

— Tehnično konstrukcijsko: radioamaterski krožek, 
foto krožek, modelarski krožek. 

— Delovno ustvarjalno: sadjarski, čebelarski, šolski 
vrt, pletenje, kvačkanje, šiviljski, gospodinjski krožek. 

Poleg teh bomo še naprej razvijali krožke s področja 
umetniško ustvarjalne dejavnosti, umetniško ustvar
jalne dejavnosti, umetniško reproduktivne, intelek
tualno zabavne, družbenopolitične ter športne dejavno
sti. 

Želel bi razvijati tudi take krožke, v katerih bi otroci ra
zvijali take interese, ki bi omogočali" in spodbujali 
učence za nadaljevanje šolanja v tistih smereh in za 
take poklice, ki bi jim omogočali zaposlitev v domačem 
kraju. Za to bi potrebovali več posluha delovnih organi
zacij v kraju, od katerih pričakujemo pomoč pri zagotovi
tvi primernih mentorjev, na primer za lesarski krožek. 

Otroci bodo praktično cel dan v šoli. Zato je treba mi
sliti tudi na prehrano Otroci bodo imeli v šoli tudi kosilo. 
Vodja šolske prehrane je Helena Hrovatin, ki skrbi z» 
pravilno prehrano učencev. 

»Vodstvo šole se zaveda pomembnosti prehrane šol; 
skih in predšolskih otrok. Rast in razvoj otroka je v veliki 
meri odvisna od prehrane. Potrudili se bomo, da M 
hrana pestra, prilagojena osebnim potrebam otroka, iti 
uravnotežena Vsebovala bo dovolj energije, beljako*, 
vin, vitaminov in mineralov, kar je osnovni šoli pogoj z* 
njegov telesni in duševni razvoj. Hrana nima samo fizio
loške naloge, temveč tudi psihološko in socialno. Nasf 
otroci niso lačni, vendar je njihova prehrana enostran
ska. Jedo, kar imajo radi, so izbirčni. Skušali jim bomo 
izoblikovati zdrave prehrambene navade, ki bodo čim 
bolj usklajene z našim okoljem. Borovnica je na pol 
agrarni kraj. Marsikdo pridela precej živil doma, zatt 
bodo nekateri starši prizadeti, češ da je hrana draga. V 
prvi polovici septembra bo skupni roditeljski sestanek 
Dogovorili se bomo, da bi stroške za hrano krili tudi z ži
vili (zlenjava, krompir, mleko, jajca). Pametno bi bilo ra; 
zmišljati tudi o tem, da bi posamezniki gojili zelenjavo, ki 
bi.jp šola odkupila Prehrana bi bila tako lahko pestrejša 
bolj kvalitetna, saj je znano, da stara živila izgube na 
hranilni vrednosti. 

S sodelovanjem vseh krajanov, staršev in vodstva 
šole bi lahko poskrbeli, da bi se naši otroci v šoli dobro 
počutili, se pravilno hranili in razvijali.« 

Akcija tabornikov 
— z delom do izleta 

Pred dnevi sem se vsa utrujena 
vračala iz službe. Ob Tržaški cesti 
sem opazila skupino otrok različnih 
starosti; od cicibanov do mladincev. 
Strigli so živo mejo in čistili njeno 
okolico. Nekateri so delali z orodjem, 
drugi pa kar z golimi rokami, kakor je 
pač kdo znal. To me je tako presene
tilo, da sem se ustavila in jih vpraša
la, kdo so in zakaj strižejo živo mejo. 
Povedali so mi, da so člani taborni
ške organizacije Ivan Cankar na 
Vrhniki in da je striženje žive meje 
ena njihovih akcij. Da jim je vroče, so 
povedali, a da bo že šlo. Vodnik jim je 
obljubil, da bodo šli na izlet, če bodo 
opravili svojo nalogo, še bi se pogo
varjali, če nas ne bi eden starejših 
članov opozoril, da je treba z delom 
nadaljevati. 

Odšla sem naprej. Vesela, da 

Naš časopis — Glasilo Občinske 
konference Socialistične zveze 
delovnega ljudstva občine Vrh
nika — ureja uredniški odbor: 
Marina Jereb (predsednik), Vida 
Curk, Milorad Borčič, Jakob Su-
sman, Milan Selan, Cvetka Glu
mac, Franc Petelin (glavni in od
govorni urednik), Ivan Žitko teh
nični urednik) — Naslov uredniš
tva: OK SZDL, Cankarjev trg 8, 
Vrhnika — Številka žiro računa: 
50110-678-54000 - Telefon
ska številka uredništva: 751 -325 
— Tisk: Tiskarna Ljudska pravi
ca, Ljubljana, Kopitarjeva 2 — Po 
mnenju Sekretariata za informa
cije v IS SRS na podlagi 7. točke 
prvega odstavka 26. člena za
kona o obdavčenju proizvodov in 
storitev v prometu (Uradni list 
SFRJ, št. 33-316-72) je Naš ča
sopis oproščen prometnega 
davka. 

— 

imamo na Vrhniki mlade, ki bodo 
skrbeli, da bo naše mesto vedno 
lepo. Morda ste tudi vi opazili mlade, 
ki se niso zabavali in igrali, kakor to 
počno njihovi vrstniki med počitni
cami, ampak so med delom preživ
ljali del svojih počitnic. To so mladi 
člani Zveze tabornikov Slovenije in 
prav gotovo so vredni posnemanja. 

VESNA 

Sprehod 
Popoldne gremo včasih na sprehod. 

Vodi naju štiriletna hči. Ker je to res le vča
sih, si sama izbere cilj. Sedaj že nekaj 
časa ni v zadregi, ko dobi tako nalogo: »K 
ta novemu vrtcu gremo!« 

»Ali nimaš dosti celo dopoldne?« 
»Ja pa še nista videla naših hišic. In 

danes se je ena gunenica odtrgala. Jo je 
kar tovarišica, da ne bi kdo padel dol. Se 
gremo guncat?« 

Pa gremo res tja in se z očitom plaziva 
po hišicah, se greva zdravnike in Tarza
ne, dokler ne zagledamo dveh že precej 
velikih deklic, ki sta se očitno prišli igrat v 
peskovnik. Katja ju takoj napade: »Mi po
sodiš kanglico? Kako ti je pa ime?« 

»Midve se nisva prišli igrat. Samo po 
mivko sva prišli. Veš, že hodiva v šolo!« 

»Kako po mivko? To je naša mivka, od 
vrtca!« 

»Oh, nič hudega, samo nekaj kanglic jo 
rabiva, za našo muco.« 

»Ampak te mivke ne smeta nositi ven, to 
je mivka od vrtca!« 

»Saj se ne bo poznalo, kaj se sekiraš!« 
»Kdo ti je dovolil odnesti našo mivko?« 

že z jokajočim glasom pravi Katja in naju 
kliče. 

Deklici povesta: »Saj naju je mamica 
poslala. Tukaj je dosti mivke, mi jo pa ra
bimo za našo muco.« 

Katja pomisli: »Pri našem mizarju imajo 
štiri mucke in še mamo muco... Ne. V 
mivki se igrajo otroci in to je od vrtca 
mivka, kar mami povej« 

Deklici sta se nam predstavili in sta res 
šli po mamico, naj pride z njima po mivko. 
Čakali smo jih nekaj časa. Pa jih ni bilo. 

Katja me je še zvečer poklicala iz poste
lje: »Mamika, a ne, že v šolo hodita, pa ne 
vesta, da je to kradenje« 

LIDIJA GOLC 

ŠAHOVSKE VESTI 

Šahovsko društvo Vrhnika organizira turnirje za pridobitev 
tretje, druge in prve kategorije, ki se bodo pričeli takoj, ko bo 
prijavljenih dovolj šahistov — to je najmanj 10 igralcev iste ka
tegorije. Tekmovanje bo v Domu JLA , kjer vsi zainteresirani 
tekmovalci lahko dobijo tudi dodatne informacije. 

MATJAŽ JUSTIN 
IME, KI VELIKO OBETA 

16-letni dijak iz Vrhnike se je na letošnjem članskem repu
bliškem prvenstvu zelo izkazal. Letos je dosegel vrsto uspe
hov, med drugim tudi naslov mojstrskega kandidata in je za 
Leom Gostišem drugi Vrhničan s tem naslovom. Največja do
sedanja uspeha sta 4. mesto na mladinskem prvenstvu Slove
nije in 5. mesto na članskem prvenstvu Slovenije, ki se je kon
čalo pred kratkim, (več o tem obetavnem šahistu v prihodnji 
številki časopisa). 

Zaživela karate sekcija 
Na problemski konferenci o telesni kulturi in rekreaciji v K S Borov

nica je bil sprejet tudi sklep, da se ustanovi karate sekcija, katere 
osnovanje je samoiniciativno prevzel Darko Doljšak s pomočnikom 
Lojzetom Petrovčičem. Sekcija deluje pri T V D Partizan. 

Na prvi razpis članov se je prijavilo 20 začetnikov, od katerih jih 10 
še redno obiskuje treninge in uspešno osvaja program po pasovih. 
Med borovniško mladino se je razvilo veliko zanimanje za ta borilni 
šport, da bi dosegli večjo sposobnost samoobrambe. Treningi so v 
večernih urah ob torkih in petkih, povzema pa snov dokaj mladega, po 
Evropi zelo razširjenega Saukuhai karateja. V sekciji pobirajo vpisni
no, ki se poravna samo ob prvem vpisu, in članarino za vsak mesec 
posebej vnaprej. Klub je na novo ustanovljen, ima veliko dela, pred
vsem z organizacijo vpisa, toda kljub temu so njeni člani in članice do
kaj delovno razpoloženi. 

Člani karate sekcije so na sestanku v začetku junija sprejeli pro
gram delovanja, ki je enoten z ostalimi programi Saukuhai klubov in 
nam omogoča sodelovanje na vseh seminarjih in prijateljskih tekmo
vanjih tega stila po celi Sloveniji. Naša sekcija bo organizirala podo
ben seminar s prijateljskim turnirjem v mesecu decembru. 

Nove člane vpisujejo vsake štiri mesece. Tečaj teče ravno te dni, od 
3. 9. do 28. 9. 1982. 

D. D. 

Uspešni balinarji 
Kombinat lesne industrije iz Logatca je izvedel v počastitev 4. ju

lija, dneva borca, balinarsko tekmovanje, kjer je sodelovalo 10 
ekip, s Primorske, iz Notranjske in z Vrhnike. Naš kraj so zastopali 
balinarji Lika in IUV. Žreb jim ni bil naklonjen, saj so se morali že v 
prvi igri medsebojno pomeriti. Tekmovalci Lika so se žilavo upirali 
močnim sosedom z Vrhnike, ki so premagali vse sodelujoče. Naj
prej so porazili močno ekipo iz Dutovlja, nato še v polfinalu tekmo
valce »Javorja« iz Pivke. V finalu pa so se pomerili z balinarji Lo-
gaTca. Obetala sejezanimiva borba. Najprej so Logačani pobegnili 
za 3 točke — punte. Vrhničani so se borili za vsako kroglo, jih z 
dobro igro dohiteli in nato še pustili za seboj za štiri točke. Domačini 
so poskušali vse, da bi rezultat izenačili, vendar jim Vrhničani z 
dobro igro in borbenostjo tega niso dopustili. Izbijali so jim njihove 
krogle iz igre in nabirali punte. Zmagali so z rezultatom 13—8 in 
osvojili lep pokal. 

Moštvo IUV so sestavljali: Janez Krvina, Miro Dolničar, Janez 
Malavašič in Alojz Jereb. To je že tretji uspeh naših balinarjev v 
zadnjem času. Zaključeno je tudi finalno tekmovanje balinarjev za 
prvenstvo Vrhnike. Zmagal je upokojenec Ignac Letonja. Nasled-
njamesta so osvojili Alojz Jereb. Janez Krvina in Pero Bogdanovič. 
Zmagovalec je prejel pokal, prvi trije pa medalje. Občinstvo je z za
nimanjem sledilo tem tekmovanjem. 

KAREL STIRN 

http://bi.jp

